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n Dünya ekonomilerinin mali suç-larla mücadeleye uyumunu tespiteden Mali Eylem Görev Gücü’nün(FATF) Türkiye ile ilgili kararı bellioldu. Türkiye’yi 2021 yılında grilisteye alan FATF, ülkemizi 3 yılsonra sıkı mali incelemeye tabi tu-tulan ülkelerin bulunduğu gri lis-teden çıkardı. Hazine ve MaliyeBakanı Mehmet Şimşek, Türki-ye’nin kara paranın aklanmasınınönlenmesine yönelik gri listesin-den çıkış haberini resmi açıklamaöncesi “Başardık” mesajı ve Türkbayrağı emojisi paylaştı.

n cumHurbaşkanı Yardımcısı Cev-det Yılmaz ise karar ile yatırımcıgüveninin güçleneceğini ve ulus-lararası kaynak girişininin hızlana-cağını belirtti. Uzmanlara göre, ka-rar Türkiye’nin uluslararası maliitibarını güçlendirirken, ya-bancı yatırımların artmasısağlayabilir. Ulusla- rarasıyatırım fonlarının büyükkısmı yasal düzen-lemeler nedeniy-le gri listedekiülkelere yatırım ya-pamıyor. / 6’Da

n enerjİ Piyasası DüzenlemeKurumu (EPDK), elektriğeyüzde 38 zam geldiğini duyur-du. Bu artışla beraber 100kWh elektrik tüketimi olan birmesken abonesi için ödene-cek tutar 207,23 TL oldu. Tari-fenin 1 Temmuz tarihi itiba-rıyla geçerli olacağı belirtildi.

n TerÖr devleti İsrail ile Lübnan ara-sındaki gerilim artmaya devamederken, İsrail Savunma Bakanı YoavGallant’tan Hizbullah’a yönelik sertbir tehdit geldi. Gallant, ABD’ninbaşkenti Washington’da yaptığı açık-lamada, “İsrail ordusunun, Hizbul-lah’la herhangi bir savaş durumundaLübnan’ı taş devrine döndürme kap-asitesine sahip olduğunu” ifade etti.
n gallanT, Tel Aviv hükümetinin, İs-rail-Lübnan sınırındaki duruma dip-lomatik bir çözüm bulmayı tercih et-tiğini de sözlerine ekledi. Öte yandanGallant liderliğindeki İsrail heyeti ileAmerikalı muhatapları, İsrail’in Gaz-ze’ye yönelik saldırılarının sona er-mesinin ardından ‘ertesi gün’ içinolası senaryoları tartıştı. / 7’De

İstanbul'da 50 bin 
binada cökme riskiİstanbul’da son 21 gün içinde 2 bina çöktü. Bahçelievler’de aynı gün içinde 7 katlı birbina çökerken 4 katlı bir binanın çatısı da aynı akıbete uğradı. Son dönemlerde art ardabinaların çökmesi megakentte kendiliğinde çökme riski bulunan kaç binanın olduğu sorusunu akıllara getirdi. Uzmanlar, 40 senenin üzerindeki 50 bin binaya dikkati çekti

KALİTESİZ İMALAT YAPILMIŞ
n küÇükÇekmece’De 3 katlı binanın 2 Haziran’daçökmesinin üzerinden henüz bir ay bile geçme-den İstanbul’da yeni çökme olayları yaşandı. Bah-çelievler’de bir bina kısmen, bir binanın ise çatısıçöktü. Söz konusu olaylar sonrası Prof. Dr. Ali Ko-çak, binanın malzemelerini incelediğini aktara-rak, “Betonlarına, demirlerine baktım. 7 katlı birbinaya uygun değil. İmalatlar da öyle. Son derecekalitesiz imalat yapılmış. 7 katın böylesine mü-hendislik hizmeti alınmadan yapılması ayrı birdert zaten. Binanın çökmesinin en büyük sebep-lerinden bir tanesi kolonlar, kirişler taşıma gücü-nü kaybetmiş. Taşıyamadı artık binayı” dedi.

VATANDAŞLARA ÖNEMLİ UYARI
n proF. Dr. Koçak, İstanbul’daki riskli bina sayısınailişkin, “Bakanlık, İstanbul’daki riskli binaların600 bin civarında olduğu söyledi. İstanbul Bü-yükşehir Belediyesi 300 bin olarak açıkladı. Bu-nun 50 bini kesin bu haldedir. Çok net söyleyebi-lirim. Çünkü 40 senenin üzerindeki binalar bun-lar. Burası da öyle, 1980 yapımı. 1995’te 2-3 katı-nı kaçak yapmış üzerine. Bu tür binalarımız maa-lesef 50 bin civarı var. Yani her ilçede en az 1000binamız vardır böyle” açıklamasında bulundu.Koçak, vatandaşlara ev alırken, kiralarken iskanıvar mı yok mu, mühendislik hizmeti olup olmadı-ğına bakmaları yönünde uyarı yaptı. / 3’Te

n Deprem uzmanlarının her gün
uyarıda bulunduğu ‘büyük İs-
tanbul depremi’ her geçen gün
yaklaşırken megakent adeta
alarm veriyor. binalar durduk
yere birbiri ardına bahçeliev-
ler’de aynı gün iki binada kıs-
men çökme meydana geldi. bi-
nada yapılan incelemeler, bir
skandalı daha ortaya çıkardı. 

n 3 kaçak kat eklendiği ortaya çı-
kan binanın yapımında deniz
kumu kullanıldığı tespit edildi.
kolon ve beton parçalarında
deniz kabuklarının görülmesi,
tehlikenin boyutlarını gözler
önüne serdi. enkazda bulunan
beton parçalarının elle bile ko-
layca parçalanabildiği görülür-
ken, laboratuvar sonuçlarıyla
yıkım kararı alınabilir.

Binada
deniz kumu
kullanılmış

n cumHurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, İstanbul’da cuma namazı çıkışı açıklamalardabulundu. Suriye ile normalleşme sürecini elealan Erdoğan, Suriye Devlet Başkanı BeşarEsad’ın ‘Türkiye ile normalleşme’ açıklamala-rına yanıt vererek, “Suriye halkı kardeşimiz.İlişki kurmamamız için hiçbir sebep yok. Su-riye’nin içişlerine karışmak gibi bir derdimizasla olamaz. Esad’la daha önce olduğu gibiyeniden ailece görüşebiliriz” dedi.
KENTSEL DÖNÜŞÜM ÇAĞRISI
n baHÇelİevler’De çöken binaya da değinenErdoğan, “Yeni bir seslenişe bu noktada gerekyok. Kentsel dönüşüm dediğimiz olayın teme-linde ne yatıyor? İşte bu tür birçok kaçak ya-pıların, birçok zemin etütlerinin doğru yapıl-madığı yerlerde kentsel dönüşüme gidelim kiişi sağlama bağlamış olalım. Kentsel dönüşü-mün altında yatan gerçek bu. İstiyoruz ki ül-kemizin genelinde bu tür yapıları kontrollübir şekilde sağlama bağlayalım” dedi.

Beşar Esad’a ilişkileri normalleştirme yanıtı
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Türkiye gri listeden çıktı

n azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev,ülkenin yasama organı olan Milli Meclisi fes-hetme kararı aldı. Böylece kasım ayında ya-pılması planlanan genel seçimler,1 Eylül’de düzenlenecek. Bu ka-rar, Azerbaycan’ın 11-22 Kasımtarihleri arasında Birleşmiş Mil-letler İklim Değişikliği ÇerçeveSözleşmesi 29. Taraflar Konferan-sı’na (COP 29) ev sahipliği yapa-cak olması dolayısıyla alındı. 

Mali Eylem Görev Gücü (FATF), Türkiye’yi 3 yıl sonra gri listeden çıkardı.Hazine ve Maliye Bakanı Şimşek, kararı “Başardık” mesajıyla paylaştı
Türkiye önemli

adımlar attı
n ekonomİk kalkınma ve 

İşbirliği Örgütü (oecD) bünye-
sinde faaliyet yürüten FaTF
genel kurulu tamamlandı.

FaTF Dönem başkanı T. raja
kumar, “Türkiye kara para ak-
lama ve terörün finansmanıyla
mücadelesini iyileştirmek için
önemli adımlar attı ve eylem

planındaki tüm maddeleri ele
aldı” açıklamasını yaptı.

Aliyev, Milli 
Meclisi feshetti

Elektriğe 
yüzde 38 zam

n Hazİne ve Maliye Bakanı Meh-met Şimşek, mayıs ayında yıl-lık ihracatın 260 milyar dolarile tarihi zirveye ulaştığını be-lirterek, yıllık cari açığın ma-yısta bir önceki aya göre 6milyar dolar azalarak yaklaşık26 milyar dolara gerilemesi-nin beklendiğini belirtti.

Cari açık 
düşüşe geçti

n TİcareT Bakanlığı, emlak sek-töründe yetki belgesi almadanev satan emlakçılara ve fahiş fi-yat içeren ilanlar için hareketegeçti. Bakanlık, yetki belgesi al-madan ev satan emlakçılara vefahiş fiyat içeren ilanlara yöne-lik operasyonlar kapsamındayetkisiz emlakçılara 29 milyon221 bin TL, fahiş fiyatlı ilan ve-ren işletmelere ise 10 milyonTL para cezası kesti. / 6’Da

Emlakta 
yeni dönem

Asgari ücretin
alım gücü 

gerileyecek
n Çalışma ve Sosyal GüvenlikBakanı Işıkhan, asgari ücretezam yapılmayacağını açıkladı.TÜİK tarafından açıklanan sonverilere göre, 6 aylık enflasyonoranı yüzde 25,8’e ulaştı. Mev-cut asgari ücret olan 17 bin 2lira, bu enflasyon oranı gözönüne alındığında, gerçek de-ğerini kaybederek 13 bin 515liraya gerileyecek. / 6’Da

Soykırıma
destek itirafı

n abD’De kasım ayındaki başkanlık seçimleriöncesinde mevcut Başkan Joe Biden ve eskibaşkan Donald Trump, televizyonda seçimtartışmasında kozlarını paylaştı. Trump, “Benbaşkan olsaydım Hamas İsrail’e saldırmazdı”derken, Biden ise “İsrail’e en büyük desteğiveren biziz” ifadesini kullandı. İki lider ara-sındaki ilk canlı yayın tartışmasını izleyenle-rin yüzde 67’si Trump’ı daha başarılı bulduancak çoğu izleyici, tartışmanın tercihlerinideğiştirmediğini belirtti. / 7’De

Lübnan'a açık tehditİsrail ile Lübnan arasında ‘Mavi Hat’ olarak tabir edilen sınır hattın-da gerginlik tırmanıyor. İsrailli Bakan Gallant, Hizbullah’la bir savaş durumunda ordunun Lübnan’ı ‘taş devrine’ döndüreceğini söyledi

n HİzbullaH Genel Sekreter Yardımcısı ŞeyhNaim Kasım, İsrail’in sahaya çıkarsa dahafazla kayıp vereceğini ve böylece yok olmayolunda bir adım atacağını belirterek, “Butehditler bizi daha ihtiyatlı hazırlıklar yap-maya motive ediyor. İsrail, sahada elde ede-mediğini, tehditle elde edemez” dedi.

Hizbullah'tan misilleme

Filistinlilerin 
çadırını vurdu
n İşgalcİ İsrail ordusu, Gazze’nin güneyin-deki Refah’ın batısında yer alan El-Meva-si bölgesinde yerinden edilen Filistinlile-rin çadırlarını vurdu. Sağlık kaynakların-dan alınan bilgiye göre, El-Mevasi bölge-sine düzenlenen saldırıda 11 Filistinli ha-yatını kaybetti, 40’ın üzerinde Filistinlide yaralandı. Saldırıların devam ettiği veİsrail ordusunun bölge çevresinde top-rak barikatlar kurduğu aktarıldı.
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Değerli Öğrenciler, Veliler ve Öğrenci Yakınları, 
"Hangi Durumlarda Eğitim Koçu, Öğrenci Koçu, Sınav 
Koçuna Gidilmelidir?" sorusunun cevabını öğrenmek 
için öncelikle; "Eğitim Koçu, Öğrenci Koçu, Sınav 
Koçu Kimdir?" sorusunun cevabını bilemek 
gerekiyor. 

Eğitim Koçu, Öğrenci Koçu ve Sınav Koçları arasın
daki temel farklılıklar ve benzerlikler şu şekilde 
özetlenebilir: 

Eğitim Koçu (Educational Coach): 
Eğitim sürecini bütüncül olarak ele alır. 
Öğrencilerin akademik gelişimini, kariyer planla

masını, kişisel gelişimini destekler. 
Öğrencilerin öğrenme stillerini, güçlü ve zayıf yön

lerini belirleyip iyileştirme stratejileri sunar. 
Eğitim hedeflerini belirleme, motivasyon sağlama, 

zaman yönetimi gibi konularda rehberlik eder. 
Öğrenci Koçu (Student Coach): 
Öğrencilerin akademik performansına odaklanır. 
Öğrenme güçlükleri, konsantrasyon sorunları, 

sınav kaygısı gibi konularda destek verir. 
Ders çalışma teknikleri, etkili not alma, sınava 

hazırlanma stratejileri konusunda öğrencilere 
yardımcı olur. 

Öğrencilerin güçlü ve zayıf yönlerini belirleyip, 
bireyselleştirilmiş gelişim planları oluşturur. 

Sınav Koçu (Exam Coach): 
Sınava hazırlık sürecine özel odaklanır. 
Sınav teknikleri, hızdoğruluk dengesi, sınav 

kaygısı yönetimi konularında uzmanlaşmıştır. 
Sınav sonrası performans değerlendirmesi ya

parak, gelecek sınavlar için strateji geliştirir. 
Sınav hazırlık sürecinde motivasyon, kon

santrasyon, zaman yönetimi konularında destek 
sağlar. 
Şimdi sıra geldi, "Hangi Durumlarda Eğitim Koçu, 

Öğrenci Koçu, Sınav Koçuna Gidilmelidir?" sorusu

nun cevabını öğrenmeye: 
Eğitim ve öğretime yönelik farklı durumlarda 

değişik koçluk türlerine başvurmak faydalı olabilir, 
işte Size yol gösterici bilgiler: 

Hangi Durumlarda Eğitim Koçlarına Gidilmelidir? 
Eğitim hayatına yeni başlayan öğrenciler için, 

okula uyum sağlama, ders çalışma alışkanlıkları 
geliştirme konularında eğitim koçuna başvurulabilir. 

Lise ve üniversite öğrencilerinin kariyer planlama, 
üniversite/bölüm seçimi gibi konularda eğitim 
koçundan destek almaları yararlı olabilir. 

Yetişkinler de kariyer değişikliği, yeni beceri 
kazanma gibi konularda eğitim koçundan faydalan
abilir. 

Hangi Durumlarda Öğrenci Koçlarına Gidilmelidir? 
Akademik başarısı düşük öğrenciler, öğrenme 

güçlüğü çeken öğrenciler öğrenci koçuna başvura
bilir. 

Sınav kaygısı, motivasyon eksikliği gibi sorunları 
olan öğrenciler öğrenci koçundan destek alabilir. 

Öğrencilerin kişisel gelişim, zaman yönetimi, 
stresle başa çıkma gibi konularda da öğrenci koçun
dan yardım almaları mümkündür. 

Hangi Durumlarda Sınav Koçlarına Gidilmelidir? 
Özellikle lise giriş sınavlarına, üniversite giriş sı

navlarına, üniversite, master veya doktora vb sı
navlara hazırlanan adaylar sınav koçundan 
faydalanabilir. 

Sınav tekniklerini geliştirmek, sınav kaygısını 
yönetmek, konsantrasyon sağlamak gibi konularda 
sınav koçuna başvurulabilir. 

Sınav sonrası performans değerlendirmesi ve gele
cek sınavlar için strateji geliştirmede de sınav koçu 
yardımcı olabilir. 

Özetle, eğitim hayatının her aşamasında ihtiyaç 
duyulan konulara göre eğitim, öğrenci veya sınav 
koçluğu hizmetlerinden yararlanmak oldukça faydalı 
olabilir. 

Özetle, eğitim koçu öğrencinin bütüncül gelişimini, 
öğrenci koçu akademik performansını, sınav koçu ise 
sınava hazırlık sürecini destekler. Öğrencinin 
ihtiyaçlarına göre bu üç koçluk türünden faydalan
mak mümkündür. 

PROF.DR.EKREM ÇULFA

Hangi Durumlarda Eğitim Koçu, 
Öğrenci Koçu, Sınav Koçuna 

Gidilmelidir?

Nadir bir nörolojik bozukluk: Stiff Person Sendromu 

Kronik rahatsızlığı 
bulunanlara aşırı 

sıcak uyarısı 
Kahramanmaraş Sütçü 

İmam Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Nöroloji Ana 
Bilim Dalı Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Yılmaz İnanç, AA 
muhabirine yaptığı açık
lamada, son dönemlerde 
sıcaklıkların mevsim 
normallerinin üzerinde 
seyrettiğini, bunun da 
bazı hastalıklara olum
suz etki yaptığını an
lattı.Kalp, tansiyon, 
epilepsi ve migren gibi 
kronik rahatsızlığı bulu
nanların sıcak havadan 
olumsuz etkileneceğini 
dile getiren İnanç, şöyle 
konuştu:"Özellikle sıcak 
havalarda tansiyonda ani 
yükselmeler, aşırı sıvı 
elektrolit kaybı ve buna 
bağlı çeşitli klinik tablo
lara neden oluyor. Sıcak 
havalar özellikle tan
siyonda ani yükselme ya
pabilmekte. Bu da 
hastalarda baş ağrısı, baş 
dönmesi ve beyin damar 
hastalıkları, özellikle 
damar tıkanıklığı ve 
kanama gibi birçok klinik 
bulgu semptomlarla hem 
acilde hem poliklinikte 
karşımıza 
gelebilmekte."Sıcak 
havaların, ileri yaştaki 
beyindamar hasta
larında sıvı elektrolit 
düzensizliği, tansiyonun 
ani yükselmesi, beyin 
damanlarında tıkanıklık 
gibi birçok hastalığa 
zemin hazırladığına 
işaret eden İnanç, şöyle 
devam etti:"Bu grup 
hastalar felç ve inme gibi 
sorunlarla acil servisler
imize gelmekte. Aşırı sı
caklar epilepsi 
hastalarımızı da olumsuz 
etkilemekte. Bu gruba da 
aşırı sıcaklardan uzak 
durmasını öneriyoruz. 
Çünkü aşırı sıvı kaybı, 
beslenme düzensizliği ve 
uyku düzensizliği yaşa
yarak epileptik sara kriz
lerinin artmasına neden 
olabiliyor. Aşırı güneşe 
maruz kalmak, migren 
hastalarında uyku 
düzensizliği yapa
bilmekte. Uyku kalitesi 
yeterli olmayanlar sabah 
uyandığında kendini 
yorgun hissetmekte ve 
baş ağrısı atakları daha 
sık görülmekte."

Seslendirdiği Titanik filminin şarkısı ile 
hafızalara kazınan dünyaca ünlü şarkıcı 
Celine Dion Stiff Person Sendromuna 
yakalandığını açıklamıştı. Celine Dion’un 
açıklamasının ardından Katı Kişi 
Sendromu olarak da bilinen Stiff Person 
Sendromu merak konusu oldu. 

Stiff Person Sendromunun kas sertliği ve 
ağrılı kas spazmları ile karakterize olan ve 
genellikle omurga ve bacaklarda belirgin 
hale gelen nörolojik bir bozukluk 
olduğunu söyleyen Nöroloji Uzmanı Dr. 
Celal Şalçini, “kesin nedeni tam olarak bil
inmemekle birlikte, otoimmün bir 
hastalık olduğuna dair güçlü kanıtlar bu
lunuyor.” dedi.  

Üsküdar Üniversitesi NPİSTANBUL Has
tanesi Nöroloji Uzmanı Dr. Celal Şalçini, 
dünyaca ünlü şarkıcı Celine Dion’un da 
mustarip olduğu Stiff Person Sendromu 
hakkında bilgi verdi. 

 
Kesin nedeni tam olarak bilinmiyor 
Stiff Person Sendromu (SPS) veya Katı 

Kişi Sendromunun nadir görülen ve 
genellikle ilerleyici bir nörolojik bozukluk 

olduğunu ifade eden Nöroloji Uzmanı Dr. 
Celal Şalçini, “Bu sendrom, kas sertliği ve 
ağrılı kas spazmları ile karakterizedir ve 
genellikle omurga ve bacaklarda belirgin 
hale gelir. SPS, hareket kabiliyetini ve gün
lük yaşam aktivitelerini ciddi şekilde etk
ileyebilir.” dedi. 

SPS'nin kesin nedeninin tam olarak bil
inmemekle birlikte, otoimmün bir 
hastalık olduğuna dair güçlü kanıtlar bu
lunduğuna dikkat çeken Dr. Celal Şalçini 
şöyle devam etti: 

“Otoimmün hastalık vücudun bağışıklık 
sisteminin kendi sinir hücrelerine saldır
ması anlamına gelir. Özellikle, GAD (glu
tamik asit dekarboksilaz) adı verilen bir 
enzime karşı antikorların varlığı, SPS'nin 
tanısında önemli bir rol oynar. GAD an
tikorları, sinir hücrelerinde bulunan ve 
GABA (gammaaminobutirik asit) üreti
minde rol oynayan bu enzimi hedef alır. 
GABA, kas hareketlerini düzenleyen bir 
nörotransmitterdir ve eksikliği kas sertliği 
ve spazmlarına yol açar.” 

 
Teşhisi karmaşık olabilir 

SPS'nin belirtilerinin genellikle yavaş 
yavaş geliştiğini söyleyen Dr. Celal Şalçini, 
“Belirtiler başlangıçta hafif olabilir. Ancak 
zamanla kas sertliği ve spazmları artar. Bu 
belirtiler, stres, ani sesler veya dokunma 
gibi tetikleyicilerle daha da kötüleşebilir. 
Hastalar, hareket etmeyi zorlaştıran ve 
ağrılı olabilen kas spazmları yaşayabilir. 
Ayrıca, denge sorunları ve düşme riski de 
yaygındır. 

SPS teşhisi, klinik belirtilerin yanı sıra 
kan testleri ve elektromyografi (EMG) gibi 
testlerle konulur. GAD antikorlarının var
lığı, SPS teşhisinde güçlü bir göstergedir. 
Ancak, bu antikorlar her zaman SPS'li 
hastalarda bulunmayabilir, bu nedenle 
teşhis karmaşık olabilir ve bir nöroloji uz
manının dikkatli değerlendirmesini 
gerektirir.” şeklinde konuştu. 

 
Fiziksel olduğu kadar duygusal zor

luklara da neden olabilir  
“Tedavi, semptomların yönetilmesine 

odaklanır çünkü SPS'nin kesin bir tedavisi 
yoktur.” diyen Nöroloji Uzmanı Dr. Celal 
Şalçini sözlerini şöyle tamamladı: 

“İlaçlar arasında kas gevşeti
ciler, antikonvülzanlar (epilepsi 
ilaçları) ve immünmodülatörler 

yer alır. Bu ilaçlar, kas sertliğini ve spazm
ları azaltmaya yardımcı olabilir. Ayrıca, 
fizik tedavi ve rehabilitasyon, kas gücünü 
ve hareketliliği artırmada önemli bir rol 
oynar. 

 
SPS ile yaşamak, hem fiziksel hem de 

duygusal zorluklar içerebilir. Bu nedenle, 
hastaların psikolojik destek alması da 
önemlidir. Destek grupları ve danışmanlık 
hizmetleri, hastaların hastalıkla başa çık
malarına ve yaşam kalitelerini artır

malarına yardımcı olabilir. 
Stiff Person Sendromu nadir bir hastalık 

olduğundan, halk arasında farkındalığı 
artırmak önemlidir. Erken teşhis ve uygun 
tedavi, hastaların semptomlarını yönet
melerine ve daha iyi bir yaşam kalitesine 
sahip olmalarına yardımcı olabilir. Bu ne
denle, belirtiler yaşayan kişilerin bir sağlık 
profesyoneline başvurmaları ve gerekli 
değerlendirmeleri yaptırmaları hayati 
önem taşır.”

GIDA ÜRÜNLERİ SATIN ALINACAKTIR 
ÜSKÜDAR BELEDİYESİ İŞLETME MÜDÜRLÜĞÜ 

SÜT ve SÜT ÜRÜNLERİ ALIMI mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu mad-
desine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/822406 
1-İdarenin 
a) Adı:ÜSKÜDAR BELEDİYESİ İŞLETME MÜDÜRLÜĞÜ 
b) Adresi:Mimar Sinan Mahallesi Çavuşdere Caddesi No: 35 Kat:4 ÜSKÜDAR/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2165313000 - 2165313273 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet 

sayfası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı :SÜT ve SÜT ÜRÜNLERİ ALIMI 
b) Niteliği, türü ve miktarı:20 Kalem Süt ve Süt Ürünleri Alımı 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer :Üsküdar Belediyesi İktisadi ve Sosyal Tesis İşletmesi De-

posu 
ç) Süresi/teslim tarihi:Sözleşme imzalandıktan sonra 135 gün içerisinde teslim edilecektir 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalanmasına müteakip 3 gün içerisinde işe başlanacak-

tır. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:22.07.2024 - 14:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Üsküdar Belediye Başkan-

lığı İşletme Müdürlüğü - Mimar Sinan Mahallesi Çavuşdere Caddesi No:35 Kat: 4 Üsküdar / 
İSTANBUL 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak 

kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. İsteklinin teklifi kapsamında sunması gerektiği İdari Şartnamenin 7nci maddesi dışındaki 

maddeleri ile teknik şartnamede belirtilen aşağıdaki belgeler: 
Süt ve Süt Ürünleri Alımı Marka Çizelgesi 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2051863

SPOR ALETLERİ VE MALZEME ALIMI 
SULTANGAZİ BELEDİYESİ 

Spor Aletleri ve Malzeme Alımı mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu madde-
sine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üz-
erinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/712521 
1-İdarenin 
a) Adı:SULTANGAZİ BELEDİYESİ 
b) Adresi:Uğur Mumcu Mahallesi Atatürk Bulvarı No:54 34265 SULTANGAZİ/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2124593535 - 2124593539 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet 

sayfası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:Spor Aletleri ve Malzeme Alımı 
b) Niteliği, türü ve miktarı:62 Kalem - Spor Aletleri ve Malzeme Alımı 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:Sultangazi/İSTANBUL 
ç) Süresi/teslim tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarih işe başlama tarihi olup, 15 gün. 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarih işe başlama tarihidir. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:23.07.2024 - 10:30 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Sultangazi Belediyesi Destek 

Hizmetleri Müdürlüğü Uğur Mumcu Mah. Atatürk Bulvarı No.54 Kat:1 Sultangazi/İSTANBUL 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak 

kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik şart-

nameye cevapları ve açıklamaları: 
Katalog 
Teknik Şartnameye Cevaplar ve Açıklamalar 
4.3.2. Numune sunulması istenmektedir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2052720
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narsİst kişiler sürekli çevresinde-kileri aşağılarlar. Yok sayarlar. Çoğu defabir eşya muamelesine tabi tutarlar. Top-lum nezdinde bu gibi davranışları yap-mayı eğlenceli bulup ortaya çıkan du-rumdan marazi bir zevk duyarlar. Bura-da kaçırılan husus insanın yaptığı herşeyi esasen kendisine yaptığı gerçeğidir. Aynaya tükürenin kendisine tükür-düğünü unutmasıdır. Zira her insan bir
diğerinin eylem aynasıdır. Hele yakınilişkide bulunduğu kişiler bu konudadaha berraktır. Kendini onların mimik,tavır, ses ve tonlama aynalarında seyre-debilirsen eğer bir nevi bedava danış-manlık hizmeti almış olursun.…KIZIM ayşe nur’un geçen hafta bu-gün kendisine hayat aynası olarak seçti-ği Hakan uğuroğlu ile Samsun’da ger-çekleşen düğününün dönüşünde arka-daşım “uzun Hava Ferit”in Kırıkka-le’de yaşayan anne babasına akşam ye-meğine uğradık. Muhabbet coştu ve taş-tı tabi.Ömürden, yaşlılık durumlarından

bahis açınca bu sırada validesi renginAnne “allah ucuzlatmadan alsın”cümlesini kullandı.Duyargalarım hemen harekete geç-tiğinden tekrar ettirdim ve birkaç gün-dür bu konu zihnimde dönüp duruyor.…UCUZLATMAMALI insan kendini.Buradaki ilk tuzak başkasına ucuz-muş gibi davranmaktır. Atlanan hususise kişi aynasına ucuz davrandığındakendini ucuzlattığı gerçeğidir. Bu sebep-le yakın ilişkilerin her türünde bu me-selenin altı kalın kalemle çizilmeli venefsin bu yöndeki kışkırtmalarını farkedip tuzaklarını kırıp atmalıdır.…UCUZLATMAK fiyat düşürmek, indi-rim yapmak, tenzilata tâbi tutmak de-mektir.Allah’ın değer verip yarattığı, hayatverdiği, akıl ile kalp gibi muhteşem ih-sanlarda bulunduğu, özgürlük ve iradegibi değeri hiçbir şeyle asla kıyas edile-meyecek ihsanlarının yanı sıra bildiği-miz ve bilmediğimiz nice özelliklerle

donatılarak diğer varlıklardan farklıolarak sorumluluk yüklenen insanaucuzmuş muamelesi yapmak kiminhaddinedir?Bu sınırı aşmaktır. Yerini bilmemek-tir ve insana kesinlikle yakışmamakta-dır. …KİŞİ kendini de ucuzlatamaz. Bunahakkı yoktur.Kendini ucuzlatan, değerini takdiredemeyen, biricikliğinin farkına varma-yan, evrendeki varlık sebebini çözeme-yenler başkalarını da bunun kapısınıaralamış olurlar. Çok tehlikeli bir tu-tumdur zira buradan niceleri doluşur-lar.  Sonrasında ise gelsin stresler, kaygı-lar, korkular ve depresyonlar.…
İnsanIn ilk yüklendiği farz ken-

disini bilmesinin lüzumudur.Yüce kitabımız Kur’an-ı Kerim’e mu-hatap olmak yani Rabbimize muhatapolmak değerlerin en büyüğü, kıymetle-rin en yücesidir. Dünya tarihi boyuncagelen tüm peygamberler insanlığa bunuhatırlatmadılar mı? Vahyin dâveti bukıymetin ispatı değil midir?O halde kendini bilme farzı kendi-
ni ucuzlatmamak anlamına gelmiyormu?…KENDİNİ ucuzlatmayan, değerininbilincinde olan insan düşmanını daucuzlatmaz, ucuzlatamaz.

Buna hakkı da yoktur. Onun haysi-yetini korumakla, onurunu yere düşür-memekle yükümlüdür. Bu kural savaş-larda bile geçerlidir. Kendi dininize da-vet ettiğiniz bir kişiyi ucuzlatamazsınızörneğin. Eğer o kişiyi değersiz görürse-niz, ucuzlatırsanız nasıl çağrıda buluna-bilirsiniz?…UCUZLATMANIN çok çeşitleri var-dır. Mesela kişinin bedenini hakir görüphorlaması bunlardan biridir. Ruhu yü-celteyim derken bedenle ilgili küçümse-yici söylemler geliştirerek onu aşağıdagörmek yanlıştır. Buna da hakkımızyoktur. Rabbimizin bedenimiz üzerindeaçığa çıkan esmalarına bakmak bu anla-mak için yeterlidir.Bedeni ucuzlatırsak beynimizin al-dığı hazzı vücut yoluyla elde ettiğimizgerçeğini nereye koyacağız? Aynı şekil-de acıyı da biyolojimiz üzerinden tarifetmez miyiz? İşkenceler beden üzerin-den yapılmaz mı diğer aşağılayıcı psiko-lojik yöntemlerin yanı sıra. Savaşlardaneden “müsle” yapmak yasaktır örne-ğin?Haşrin bedenlenerek olacağı gerçe-ğini hatırlarsak buradaki ayıbımızın bü-yüklüğü apaçık görülür.…YÜCELTME, ululama eylemleri debaşkalarını ucuzlatmak için kullanılanyöntemlerindendir. Peygamberler içinilgili kavimlerin “neden melek değil?”

demeleri de güya meleği yüceltirken in-sanı ucuzlatmak anlamı taşımıyor muy-du?Kendi anlamını buldurmak üzeregelen Nebilere bu tür davranışlar insa-nın kendini ucuzlatmasıydı. Demek ki,
kişinin anlam arayışı ve hayata an-
lam katma çabası ucuzluktan kurtul-
ma arayışıdır.Kendini ucuzlatmamak yaşadığınçağın kıymetini bilmek, vakti değerlen-dirmek, ömür sermayesini doğru şekil-de sarfetmek, günlük politik geviş getir-melerden uzak kalmak, kendini disipli-ne etmek, sahih prensipler geliştirmek,oluşturduğu sabiteleri özenle doğruluküzerinde ilerletmek, adaleti esas almak,muhalifinin hakkını korumak, düşünceevrenini genişletmek, zarif yaşama üs-lubunu kazanmak ve kâinatın kutlu mi-safiri olma şuurunu beslemekten geçer. Demem o ki; arkadaşımın validesihaklı. Anadolu insanı kendi evlatlarınıngözünde bile ucuzlamadan, ele ayağadüşmeden, başkalarına muhtaç kalma-dan öteye kanatlanmak istiyor. Allah’ı unuttuğumuzda ve haşa Al-lah yokmuş gibi yaşadığımızda ucuzlat-manın en dehşetlisini, en ağırını ve enyakışmayanını ortaya koymuş olduğu-muzu söylemeden geçersek bu yazı ek-sik kalır.Rabbimizin değer vererek yarattık-larını ucuzlatmamak kendimizden baş-lamak üzere ilk görevimizdir.Ya Selam.

UĞUR CANBOLAT

UCUZLATMA
KENDİNİ

İstanbul İl Jandarma Komutanlığıekipleri; 1 Ocak 2023'te Sancaktepe'de or-manda elleri ve ayakları bağlanıp, külotluçorapla boğulmuş kimliği belirsiz bir erkekcesedi bulunduğu ihbarını aldı. Jandarmaolay yeri inceleme ekipleri; mantar topla-maya çıkan bir ailenin fark ettiği erkek ce-sedinin parmak izinden kimliğinin SemihSevim'e ait olduğunu belirledi. Yapılan ilkincelemenin ardından, ailesiyle irtibat ku-ruldu ve Sevim'in Tokat'ta ikamet ettiği, an-cak kendisinden haber alınmadığı için ka-yıp ihbarında bulunulduğu tespit edildi.Semih Sevim'in İstanbul’da görüştüğükişilerin ifadeleri, kullandığı sosyal medyahesapları ve plaka tanıma sistemi (PTS)üzerinden, öldürülmeden önceki iletişim vehareket trafiği belirlendi. Olayda şüphesi ol-duğu değerlendirilenlere yönelik olarak 4ayrı adreste eş zamanlı arama yapan jan-darma ekipleri; Sevim'in eski kız arkadaşıSeçil Çiftçi’nin çelişkili ifadelerinden şüphe-lendi. Ekipler, sosyal medya hesaplarındanSevim'i tehdit ettiği üzerine, evinde uyuştu-rucu da bulduğu Seçil Çiftçi’yi gözaltınaaldı. Çiftçi ifadesinde eski erkek arkadaşıSemih Sevim ile ayrıldıklarını, ancak kendi-sini rahatsız etmeye devam ettiğinden ara-larında çıkan kavgada öldürdüğünü, sonracesedi babası Cemal Çiftçi ile birlikte San-caktepe'de ormana bıraktıklarını itiraf etti.Seçil ve babası Cemal Çiftçi, çıkarıldıklarıadli makamlarca tutuklanarak cezaevinegönderildi. Seçil ve Cemal Çiftçi hakkında'tasarlayarak öldürme' suçundan ağırlaştı-rılmış müebbet hapis cezası istemiyle İstan-bul 19'uncu Ağır Ceza Mahkemesi'nde davaaçıldı. Davanın karar duruşmasında; SeçilÇiftçi ağırlaştırılmış müebbet, babası CemalÇiftçi müebbet hapis cezasına çarptırıldı.

İstanbul'da son bir ay içinde ikibina çöktü. Mühendislik hizmeti alın-madan ve kalitesiz malzemeyle inşa edi-len binalara sonradan kat eklenmesi,uzmanlar tarafından çökmelerin ana se-bebi olarak gösteriliyor. Uzmanlar, İs-tanbul'da kaçak ve riskli binaların sayı-sının oldukça fazla olduğunu belirtiyor.Küçükçekmece'de 3 katlı binanın çök-mesinin ardından Bahçelievler'de de 7katlı binanın kısmen çökmesi, kentin nekadar risk altında olduğunu gözler önü-ne seriyor.İstanbul'da çökme riski bulunanbina sayısını, çökme vakalarının nedenkaynaklandığını ve bu konuda nasıl ön-lem alınması gerektiğini uzmanlara sor-du. Yıldız Teknik Üniversitesi (YTÜ) İn-şaat Mühendisliği Bölümü Öğretim Üye-si Prof. Dr. Ali Koçak, Bahçelievler'de çö-ken binanın en büyük sorununun kaçakolmasından kaynaklandığını belirtti.Binanın malzemelerini incelediğiniaktaran Koçak, "Betonlarına, demirleri-ne baktım. 7 katlı bir binaya uygun birmalzeme değil. İmalatlar da öyle. Sonderece kalitesiz imalat yapılmış. 7 katınböylesine mühendislik hizmeti alınma-dan yapılması ayrı bir dert zaten. Bina-nın çökmesinin en büyük sebeplerindenbir tanesi kolonlar, kirişler taşıma gücü-nü kaybetmiş. Taşıyamadı artık binayı."değerlendirmesini yaptı. Küçükçekme-ce'de yıkılan binanın da kolonlarındaaşırı korozyon meydana geldiğini kay-deden Koçak, her iki binanın ortak özel-liklerinin kalitesiz, mühendislik hizmetialınmadan ve kaçak yapılması olduğunusöyledi. Prof. Dr. Koçak, "Artık bu tür ya-pılar kendi ekonomik ömürlerini ta-mamladılar. Kendi kendinin yüklerinitaşıyamıyorlar. O nedenle çok hasar gör-meye başladılar. Artık ekonomik ömrü-nü tamamladığı için bu yapıların orta-dan kaldırılması gerekiyor." dedi.Avrupa'da bu tür binaların, yönet-melik değişimlerinde mutlaka yönetme-liğe göre yeniden revize edildiğini vekontrollerinin yapıldığını kaydeden Ko-çak, Türkiye'de 1975 yılındaki depremyönetmeliğinden sonra 4 kez yönetmeli-ğin değiştiğini ancak binaların tespitininyapılmadığını dile getirdi. Koçak, 1999depreminden hemen sonra da incelemeve planlama yapılması gerektiğinin söy-lendiğini ama yapılmadığını kaydede-rek, "Şimdi diyoruz ki bu 1999 öncesiyapılmış yapılar, özellikle 30 senenin

üzerindeki binalar acilen boşaltılmalı yı-kılmalı veya güçlendirilerek yeniden iş-letmeye açılmalı. Ama mutlaka bunlarınincelenmesi, tespit edilmesi ve riskli bi-naların ortaya çıkartılması gerekiyor."ifadelerini kullandı. Prof. Dr. Koçak, ye-rel yönetimlerin bu işleri daha dikkatliyapmaları gerektiğini vurgulayarak,şöyle devam etti. "Birincisi eldeki mev-cut yapı stoklarını, hangi bina riskli çokiyi bilmeleri lazım. Sonra Bakanlıkla be-raber oturacaklar, 'Bu riskli binaları na-sıl rehabilite edeceğiz?' Gerekirse üni-versiteler gerekirse meslek odaları, bü-tün bunlar içine katılacak ve denilecekki bir yöntem geliştirelim bunlara. 'Bubinaları nasıl düzenli hale çevireceğiz,can kayıplarını nasıl önleyeceğiz?' Bizimana hedefimiz can kayıplarını önlemekolmalı. Bunun için de yapacağımız şeybina tespitlerini yapmak, envanterleriniortaya çıkartmak, yöntemi belirlemek.Zaten seçimden önce hep demiyorlarmıydı 'Öncelikli işimiz deprem, binala-rın kalitesini artırmak.' Şimdi bunu yap-mak zorundayız. Biz 1999'dan sonra bi-nalarımız depreme karşı yıkılmasın der-ken artık diyoruz ki binalarımız kendikendine yıkılmasın. Depreme alıştıkbari buna alışmayalım."Kahramanmaraş merkezli 6 Şubatdepremlerinin ardından üniversite ola-rak birçok binayı incelediklerini, üniver-siteye de karot örneklerinin yağdığınıaktaran Koçak, "Ben de çok binaya git-tim baktım, dedim ki 'Var mı bir yönte-

miniz. Binanız riskli çıktı, sonrasında neyapacaksınız.' Yok, kaldı öyle. Belki top-lam incelenen binaların yüzde 1'i kada-rında bile güçlendirme yapılmamıştır.Ama ilk başta bir hezeyanla çıktı vatan-daşlarımız 'Aman binamızı inceleyelim,depremden korkuyoruz.' Evet korkuyo-ruz ama şimdi artık binalarımızın kendikendine yıkılmasından korkmaya başla-dık." diye konuştu.Prof. Dr. Koçak, İstanbul'daki risklibina sayısına ilişkin, "Bakanlık, İstan-bul'daki riskli binaların 600 bin civarın-da olduğu söyledi. İstanbul BüyükşehirBelediyesi 300 bin olarak açıkladı. Bu-nun 50 bini kesin bu haldedir. Çok netsöyleyebilirim. Çünkü 40 senenin üze-rindeki binalar bunlar. Burası da öyle,1980 yapımı. 1995'te 2-3 katını kaçakyapmış üzerine. Bu tür binalarımız maa-lesef 50 bin civarı var. Yani her ilçede enaz 1000 binamız vardır böyle." açıkla-masında bulundu. Vatandaşlara ev alır-ken, kiralarken iskanı var mı yok mu,mühendislik hizmeti olup olmadığınabakmaları yönünde uyarıda bulunanKocak, şunları söyledi:"İlgili belediyeye gitsinler, 'Burayı ki-ralıyorum, depreme dayanıklı mı,DASK'ı var mı?' desinler. Bina satın alır-ken 2000 öncesiyse kesinlikle çok iyiaraştırma, çok iyi tespitler yapmadansatın almasınlar. 2000 sonrası alınan bi-nayı da mühendislik hizmeti yaptırarak,kontrol ettirsinler. İncelemeden sonraancak binalarını satın alsınlar. Yoksa bi-

nanın ucuzluğu, konumu vesaire hiçbirşeyin önemi yok. Bağlı bulunduğu ze-min, binanın kalitesi, mühendislik hiz-meti, iyi bir yapı denetim gelip kontrol-lerini yapmış mı, hepsini sorgulayarakancak binayı satın alsınlar."
"2000 ÖNCESİ KALİTESİZ
BİNALAR YAPILDI"İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ)İnşaat Mühendisliği Bölümü ÖğretimÜyesi Prof. Dr. Hasan Yıldırım, 1999'danönce beton kalitesi ve demir kullanımıhesap edilmeden, mühendislik hizmetialmadan kalfayla bilinçsizce bina inşaedildiğini, günümüzdeki gibi bu denlisıkı kontrol ve denetimin olmadığını,bunun acısının da depremde yaşandığı-nı anlattı. Yıldırım, deprem sonrasındatam dört dörtlük yapılmasa da denetim-lerin geldiğini ve mühendislik hizmetiy-le binaların yapılmaya başlandığını be-lirtti. Kötü durumdaki binaların ikiyeayrılması gerektiğine işaret eden Yıldı-rım, şunları söyledi: "Bir, bilinçsizce mü-hendis olmayarak yapılmış binalar, birde eski yönetmeliklere göre yapılmış bi-nalar. Eski yönetmeliklere göre mühen-dis hizmeti görmüş binalar da deprem-de yıkılmaz değil. Ama o günün şartları-na göre zemini inceleyip o zemine göreprojelendirme yapmış olsalar çoğu binasapasağlam. Bilinçli olarak yapıldığındagünümüzdeki yönetmeliği bile karşıla-yan binalar var. Kendi kendine yıkılanbinalar şu kategoriye giriyor. Hiçbir mü-hendislik hizmeti almamış, şu kadar çi-mento, şu kadar kum... Herkes diyor ki'Çimentoyu az kullandı.' Çimentoyu çokkullansa ne olur? Eskiden torba çimen-tolar vardı. Bunların yüzde 40'ı katkıydı,tamamen saf çimento değildi. Beton160 için 6 torba, beton 225 için 7 torba,kafalarına göre betonlar döküyorlardı.Piyasadan nalburların sattıklarını alı-yorlardı. Onlar daha ucuzdu saf çimen-tolara göre. Günümüzdeki CEM 1 42,5,52,5 gibi çimentolar olmadığı için butorba çimentolar zaten o dozajı doğrukullansanız, malzeme temiz olsa bilemukavemeti tutturmanızda bir problemvardı. Artı bir de bunun üstüne o günkükullanılan İstanbul'da denizden kabuklumalzemeler ya da Anadolu'da deredenbiraz kum biraz çakıl gibi malzemeler,bunlar da birleştiğinde 2000 öncesikötü kalitede binalar yapıldı. Bu binanınzaten taşıma gücü yok." (AA)

İstanbul'da 50 bin 
bina her an çökebilirİstanbul’da son 21 gün içinde 2 bina çöktü. Bahçelievler’de aynı gün içinde 7 katlı bir binave 4 katlı bir binanın çatısı çökerken Küçükçekmece’de de 3 katlı bir bina yıkılmıştı. Prof.Dr. Koçak, İstanbul’daki riskli binaların 600 bin civarında olduğu söyleyerek, “İBB 300 binolarak açıkladı. Bunun 50 bini kesin bu haldedir. Çünkü 40 senenin üzerindeki binalarbunlar. Bu tür binalarımız 50 bin civarı var. Yani her ilçede en az 1000 binamız var” dedi

Külotlu çorap 
cinayetinde karar

İzmİr'de gerçekleşen olayda, telefonlaaradıkları kadını "mali suçlarla ilişkilendik-leri" bahanesiyle kandıran ve 1 milyon liradolandıran 4 şüpheli, polis ekipleri tarafın-dan kıskıvrak yakalandı. Dolandırıldığını an-layan mağdurun şikayeti üzerine hareketegeçen polisler, Seferihisar ve Güzelbahçe il-çelerindeki operasyonlarında şüphelilerden2'sini kaçarken, diğer 2'sini ise evlerindegözaltına aldı. Seferihisar ilçesinde telefonlaaradıkları kadını kendilerini polis, savcı ola-rak tanıtan şüpheliler, "Adınız ve banka hesa-bınız FETÖ/PDY terör örgütüne karıştı" di-yerek kandırarak 1 milyon lirasını dolandır-dı. Kısa süre sonra dolandırıldığını anlayankadının şikayeti üzerine İzmir İl EmniyetMüdürlüğü Asayiş Şube Müdürlüğü Dolandı-rıcılık Büro Amirliği, Seferihisar İlçe EmniyetMüdürlüğü ve Güzelbahçe İlçe Emniyet Mü-dürlüğü ekipleri harekete geçti. Polis, yaptığıçalışmada dolandırıcılığın, mağdur kişininevine 24 Haziran'da gelen 4 kişi tarafındangerçekleştirildiğini belirledi. Şüphelilerden2'si olaydan yarım saat sonra kaçtıkları oto-mobille Güzelbahçe ilçesinde, diğer 2 şüphe-li de ertesi gün evlerinde yakalandı. Gözaltı-na alınan şüpheliler T.Y., Y.G., A.A. ve U.C.'ninevlerindeki aramalarda ruhsatsız 2 pompalıtüfek ele geçirildi. Polisteki işlemlerinin ar-dından adliyeye sevk edilen şüpheliler, çıka-rıldıkları mahkeme tarafından tutuklandı.

İzmir'de telefon 
dolandırıcılığı
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Türkiye'nin Cakarta Büyükelçisi Prof. Dr. Ta-lip Küçükcan, yükseköğretimde uluslararasılaşma-nın ülke ekonomilerine katkılarını ve diplomatikkazanımlarını AA Analiz için kaleme aldı.***Günümüz dünyasındaki gelişmelere bakıldı-ğında jeo-politik kırılmalar, kargaşalar ve tehditriski algılarının güçlenmesinin de etkisiyle dahaçok güvenlik ve savunma konularının, bu geliş-melerin ekonomiler üzerindeki etkilerinin konu-şulduğuna tanıklık ediyoruz. Küresel gelişmele-rin okunma biçimlerine bakıldığında aslındaekonomi, güvenlik, diplomasi, teknoloji ve beşerisermayeyi şekillendiren ve bütün bu unsurlarındoğrudan etkilediği ulusal kalkınmaya katkılarıaçısından ihmal edilmemesi gereken bir sektörvar, Yükseköğretim. Bugün gelinen noktada yük-seköğretimin bütün ülkeler için stratejik bir alanve önemli bir ekonomik sektör olduğuna tanıklıkediyoruz. Üniversiteler nitelikli insan kaynağı ye-tiştirmek, eğitim öğretim ve AR-GE faaliyetleriyapmak, bilimsel üretkenlik ve yeni teknolojikkeşiflerde bulunmak suretiyle bir ülkenin sosyo-ekonomik gelişmesine ve kalkınmasına kritikkatkılarda bulunur.Üniversiteler eğitim öğretim, AR-GE ve bilimseletkinlikleri yanında karar vericilere yol gösterenbilgi ve verileri oluşturur, siyasi, sosyal, hukuki veekonomik konularda kamuoyunu aydınlatır, yeni-likçi bakış açıları kazandırır, bağımsız ve eleştireldüşünme yeteneğinin gelişmesine de katkıda bu-lunur. Üniversitelerin eğitim, bilim, araştırma vetopluma hizmet boyutlarında yaptıklarının önemiuzun zamandır tartışılan bir konu olup bu konudaciddi bir külliyat da oluştu. Üniversitelerin uluslar-arasılaşması aynı zamanda bilgiye ulaşım, bilgi vetecrübe paylaşımı, araştırmacı ve öğrenci dolaşımıve kültürlerarası iletişim ve etkileşim açılarındanda önemli görülüyor. Üniversitelerin bilim diplo-masisi kanalıyla kamu diplomasisine katkılarınınyanında açık toplum olma konusunda da yol göste-rici olduklarının altını çizmekte yarar var. Yüksek-öğretim kurumlarının yukarıda belirtilen misyonve katkılarına ilaveten tartışılması gereken bir di-ğer konu da uluslararasılaşma ve küresel yüksek-öğretim ekonomisidir. Zira yükseköğretimde ulus-lararasılaşmanın gittikçe büyüyen bir ekonomioluşturduğu, uluslararası öğrenci payı yükseldikçegelirlerinin arttığı biliniyor.
Küresel yüKseKöğretim 
eKonomisi: 370 milyar dolarKüresel yükseköğretim ekonomisi, uluslararasıöğrenci sayılarındaki artışa paralel olarak her yıldaha da büyüyor. Öyle ki 2016 yılında 5,1 milyonuluslararası öğrencinin öğrenim gördükleri ülkeekonomilerine toplam katkısı ya da küresel yük-

seköğretim ekonomisi 300 milyar dolarak olarakhesaplandı. [1] Bugün 6,3 milyonu aşan uluslar-arası öğrenci sayısı göz önüne alındığında aynı pa-rametreler üzerinden hesaplanacak olursa yük-seköğretim ekonomisinin 370 milyar dolarlık birbüyüklüğe sahip olduğu söylenebilir.Eğitim-öğretim ücreti başta yurt, gıda, ulaşım,kırtasiye, kıyafet, gezi, eğlence ve yakınların ziyare-ti gibi harcama kalemleri de olan yükseköğretimekonomisi pek çok iş kolunu, istihdam ve üretimide kapsadığı için ekonomiye katkısı çok boyutlubir sektör. Uluslararası dolaşıma dahil olarak gelenöğrenci ve akademisyenlerin araştırma merkezlerive sanayi kuruluşlarında istihdamı ile yenilikçi tek-nolojilerin gelişmesine katkıda bulunduklarınınkayıtlara geçirmek de yarar var. 2020’de sayıları6,3 milyon olan uluslararası öğrenci sayısı Kovid-19 salgını nedeniyle durağanlaşmıştı ancak 2023itibarıyla toplam sayı bunun üzerine çıkmaya baş-ladı. Eldeki tüm mevcut veriler uluslararası öğren-ci sayılarında artış olacağına işaret ediyor. Gelelimyükseköğretim ekonomisi pastasından en büyükpayı hangi ülkelerin aldığına.
Küresel yüKseKöğretim 
eKonomisinden aslan payıUluslararası öğrencilerin 1,1 milyonu AmerikaBirleşik Devletleri (ABD) üniversitelerinde öğre-nim görüyor. [2] Bu öğrencilerin ABD ekonomisineyıllık katkıları 38 milyar [3] dolar olarak hesapla-nıyor. ABD üniversitelerine en fazla öğrenci Çin,Hindistan, Güney Kore, Singapur, Malezya'dan yaniAsya Pasifik bölgesinden geliyor. İngiltere ise yük-seköğretim ekonomisinden en fazla payı alan ikin-ci ülke. Çoğu Asya Pasifik bölgesinden gelen ulus-lararası öğrencilerin İngiltere ekonomisine katkısıyılda 40 milyar sterlini aşmış durumda. Yaklaşıkolarak 650 bin uluslararası öğrenciye ev sahipliğiyapan İngiltere’nin bu ekonomiden aldığı pay ol-dukça büyük. 2014–2015 döneminde 437 binuluslararası öğrencinin İngiltere ekonomisine kat-kısı 28,5 milyar sterlin olarak hesaplandı. [4]2018-2019 eğitim öğretim yılında ise kaydolanöğrencilerin öğrenim sonuna kadar yaptıkları har-camalar göz önüne alınarak yapılan hesaplamalar-da öğrencilerin ekonomik katkıları 31,3 milyarsterlin, 350 binden fazla uluslararası öğrencininkayıt yaptırdığı 2021-2022 yılında ise bu katkı41,9 milyar sterlin olarak tespit edildi. [5] Bu ra-kam, okul ücreti başta gıda, barınma ve benzeri di-ğer ihtiyaçlar için yapılan harcamaları da içeriyor.Uluslararası öğrenci kayıtları açısından ABD ve İn-giltere’yi Kanada, Avustralya, Almanya, Fransa, Çinve Japonya üniversiteleri takip ediyor. ÖrneğinAvustralya’nın kömür ve demir dışında üçüncü enbüyük ihracat kalemi “eğitim”. 2019 yılında eğitim

ihracatından Avustralya’nın elde ettiği gelir 40,3milyar Avustralya doları. Eğitim hizmetleri ihracatsektörü doğrudan veya dolaylı olarak 250 bin kişi-nin de istihdamına katkıda bulunuyor. [6] Avus-tralya geçen yıl 560 bin kayıtlı uluslararası üniver-site öğrencisinden 35 milyar Avustralya doları, Ka-nada 550 bin yabancı öğrenciden 21,6 milyar Ka-nada doları, Fransa bu ülkedeki üniversitelere ka-yıtlı 370 bin öğrenciden 5 milyar avro gelir, Alman-ya 458 bin öğrenciden 6 milyar avro elde etmiş gö-rünüyor.Üniversiteler elbette birer ticarethane değil.Asıl amacı hiçbir zaman para kazanmak ve kar et-mek de değil ve de olmamalı. Ancak verdiği eğitim,kazandırdığı vizyon ve geliştirdiği yetenekler ileinsan hayatını köklü biçimde etkileyen kurumlarolarak teveccühün de yoğun olduğu merkezler.Sosyal ve ekonomik mobilite, istihdam edilebilirlikşansının artması, toplumsal ağlara katılım ve bun-ları genişletme gibi süreçlerde üniversite eğitimi-nin belirleyici rol oynadığı biliniyor. Diğer yandanbir toplumun ve ülkenin kalkınmasında yükseköğ-retimin stratejik etkiler yaptığı da tarihi tecrübe ilesabit. Üniversitenin sağladığı imkan ve fırsatlardanyararlanmanın da bir bedeli var. Yükseköğretimekonomisinin temelini de büyük oranda bu arz-ta-lep oluşturuyor. Uluslararası öğrenci dolaşımınınve buna bağlı olarak yükseköğretim ekonomisinindaha da genişleyeceği ve büyüyeceği öngörülmek-te. Örneğin bir araştırmaya göre 2030 yılında ulus-lararası öğrenci sayısının 8 milyona, bunun ekono-mik getiri hacminin ise 433 milyar dolara ulaşaca-ğı öngörülüyor. [7]
UlUslararasılaşma 
ve diplomatiK etKiYükseköğretim sektörünün ekonomik getirileriyanında önemli bir yumuşak güç aracı olduğunuda ifade etmek lazım. Bir ülkede okuyup mezunolan ve kendi ülkelerine iyi deneyimler ve hatıra-lar ile dönenler gönüllü diplomat sayılabilir ve ül-kelerinde etkili makamlara geldiğinde de bununikili ilişkilere olumlu yansımaları olacağı düşünü-lebilir. Yükseköğretimde uluslararasılaşmanın, birbaşka ifade ile üniversiteleri yetenekli yabancı öğ-renci ve araştırmacılara açmanın ekonomik katkı-larını rakamlarla hesaplayabiliyor, en azından buyönde bazı tahminlerde bulunabiliyoruz. Yüksek-öğretimde uluslararasılaşmanın siyasi ve diploma-tik katkıları ise uzun zamana yayıldığı için doğru-dan gözlemlenemeyen etkiler arasında yer alıyor.Bugün azımsanamayacak sayıda dünya lideri ken-di ülkeleri dışındaki üniversitelerden mezun. Al-dıkları eğitim ve edindikleri çevrelerine de katkıla-rıyla ilerleyen süreçlerde siyasete atılarak kararverme mekanizmalarının başına geçtiler.2023 yılı verileri pek çok ülkedeki siyasi liderin

kendi ülkeleri dışında, başka ülkelerde eğitim aldı-ğını gösteriyor. 160’tan fazla lider zamanında ulus-lararası öğrenciydi. ABD'de 58 İngiltere'de 30,Fransa'da 10 siyasi liderin Rusya üniversitelerindeeğitim aldığını görüyoruz ki bu da söz konusu ül-kelerin yumuşak gücünü artıran bir olgudur. [8]Bahsi geçen liderler ülkelerinin siyasi, ekonomikve dış politika kararlarını alan kişilerdir. Üniversi-teyi okudukları ülkelerin dil, kültür, günlük hayatı-na aşinalık, o ülkelerde kurdukları ilişkiler ve pekçok etken bu kişilerin liderlik rolü üstlendikleri ül-keler ile üniversite eğitimi aldıkları ülkeler arasın-daki ilişkilere olumlu yansımalarını varsaymak ke-hanet olmayacaktır.Bütün bu veriler ışığında Türkiye’nin yüksek-öğretimde uluslararasılaşmanın neresinde olduğu,nasıl bir strateji takip ettiği, küresel yükseköğre-tim ekonomisinden ne kadar pay aldığı gibi soru-lar üzerinde etraflıca düşünmek ve tartışmak gere-kiyor. Küresel yükseköğretim ekonomisinden alı-nan payı artırmak, ülke kalkınması için ihtiyaç du-yulan beşeri sermayenin güçlendirilmesine katkı-da bulunmak ve geleceğin liderlerini yetiştirerekTürkiye’nin siyasi ve diplomatik etki alanını geniş-letmek için bütün paydaşların katıldığı bir müza-kereyi gecikmeden başlatmak yerinde olacaktır.[1] Rachul Choudoha, Beyond $300 Billion: The GlobalImpact of International Students, A Report published byStudyPortals, 2019.[2] https://opendoorsdata.org/data/international-students/[3] https://www.state.gov/united-states-announced-as-leading-destination-for-international-students-annual-impact-to-u-s-economy-is-38-billion-and-335000-jobs/[4] İktisat Öğrencilerinin Ekonomik Etkisi, 2017,https://www.universitiesuk.ac.uk/sites/default/files/fi-eld/downloads/2021-07/briefing-economic-impact-inter-national-students.pdf[5] Uluslararası yükseköğretim öğrencilerinin BirleşikKrallık'a maliyetleri ve faydaları. 2023,https://www.hepi.ac.uk/wp-content/uploads/2023/05/Full-Report-Benefits-and-costs-of-international-students.pdf[6] M. Chowdhury, “Internationalisation of educationand its effect on economic growth and development”,World Economy, 2022, vol 45, no 1, sh. 200 - 219.[7] Tahminler, 2030 yılına kadar uluslararası kayıtlar-da büyük bir büyüme öngörmektedir.https://monitor.icef.com/2022/02/forecast-projects-ma-jor-growth-in-international-enrolments-through-2030[8] Dünya ülkelerinin dörtte birinden fazlasının başın-da İngiltere'de eğitim görmüş bir kişi, diğer dörtte birininbaşında ise ABD'de eğitim görmüş bir kişi bulunuyor.https://www.hepi.ac.uk/2023/08/22/over-one-quarter-of-the-worlds-countries-are-headed-by-someone-educa-ted-in-the-uk-and-another-quarter-are-headed-by-someo-ne-educated-in-the-us-hepi-2023-soft-power-index/
[Prof. Dr. Talip küçükcan, Türkiye Cumhuri-

yeti Cakarta Büyükelçisidir.]

Üniversiteler nitelikli insan kaynağı yetiştirmek, eğitim öğretim ve AR-GE faaliyet-
leri yapmak, bilimsel üretkenlik ve yeni teknolojik keşiflerde bulunmak suretiyle

bir ülkenin sosyo-ekonomik gelişmesine ve kalkınmasına kritik katkılarda bulunur

Yükseköğretimde 
uluslararasılaşma ekonomik

kalkınma ve diplomatik 
etkiyi nasıl artırıyor?
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TMSF'den yapılan açıklamaya 
göre, İngiltere Yüksek 
Mahkemesindeki tahkim 
davasını kaybeden terör örgütü 
FETÖ firarisi Akın İpek'in Be
bek'teki yalısı 1 milyar 100 mi
lyon liraya alıcı buldu. 

 
Bebek'teki yalı TMSF tarafın

dan 750 milyon lira muhammen 
bedelle ihaleye çıkarıldı. 

 
Dört katılımcının bulunduğu 

satış ihalesinde kapalı tekliflerin 
ardından geçilen açık teklif aşa

ması üç saatte tamamlandı. İhale 
sonunda 1 milyar 100 milyon lira 
teklif veren yüzde 70'i Tayvanlı 
TCC’ye ait Oyak Çimento yalının 
yeni sahibi oldu. 

 
Oyak Çimento, bu yılın ilk 

çeyreğinde çoğunluk hissesini 
Uzak Doğu’nun en büyük çi
mento üreticilerinden TCC’ye de
vretmişti. OYAK ile Taiwan 
Cement Corporation (TCC) 
arasında 9 Aralık 2023’te imza
lanan hisse devir sözleşmesi kap
samında 2024’ün ilk çeyreğinde 

ilgili tüm yasal otoritelerin onay
larının alınmasının ardından pay 
devri gerçekleşmişti. 

 
İstanbul Bebek'teki satışa konu 

eski eser niteliğindeki yalı, 925 
metrekare brüt kapalı kullanım 
alanından ve 208 metrekare 
terastan oluşuyor. 

 
FETÖ firarisi olarak İn

giltere'de yaşayan Akın İpek, 
Türkiye aleyhine uluslararası 
tahkim mahkemelerinde açtığı 
iki davayı da kaybetmişti.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, dış ticaret açığının ocakmayıs döne
minde yüzde 34,4 azalarak 36,8 milyar dolar olduğunu bildirdi. 

Koza-İpek Holding'e ait yalı 1,1 milyar liraya Tayvanlılara satıldı 

AA muhabirinin yaptığı derlemeye göre, EPDK 
tarafından enerji üretim maliyetlerinde yaşanan 
artış nedeniyle nihai elektrik perakende satış fiy
atlarında mesken abone grubu için yüzde 38, 
tarımsal faaliyetler abone grubu için yüzde 30, 
kamu ve özel hizmetler sektörü abone grubunun 
düşük kademesi için yüzde 38 ve yüksek 
kademesi için yüzde 20 artış yapıldı. 

Sanayi grubunda ise herhangi bir tarife 
değişikliğine gidilmedi. 

 
Meskenlere Eylül 2022'den beri artış yapıl

mamıştı 
Kovid19 salgınıyla birlikte dünyada hızla 

artan enerji fiyatları karşısında vatandaşı koru
mak amacıyla 2022 yılından itibaren meskende 
elektrik ve doğal gaz fiyatlarında sübvansiyon 
uygulanıyor. Son üç yılda elektrikte mesken 
aboneleri için uygulanan sübvansiyon oranı 
yüzde 55 oldu. 

Bu kapsamda çıkarılan kararlarla Elektrik 
Üretim AŞ ve BOTAŞ aracılığıyla söz konusu 
uygulamaya devam ediliyor. 

Meskende elektrik ve doğal gaz faturalarına 
2022 ve 2023 yıllarında 95,8 milyar liralık süb
vansiyon uygulanırken, söz konusu destek için 
bu yıl 240 milyar liralık kaynak ayrıldı. 

Bu uygulamayla elektrikte mesken tar
ifelerinde Eylül 2022'den beri artışa gidilmedi. 
İlgili kamu kurumları, hem enerji fiyatlarının 

normalleşmesi hem de aboneleri mağdur et
meyecek şekilde ihtiyaç sahiplerinin desteklen
mesine yönelik çalışmaları sürdürüyor. 

 
Enflasyona sınırlı etki bekleniyor 
Öte yandan, analistler elektrik tarifesindeki 

değişikliğin Tüketici Fiyatları Endeksi'ne etk
isinin sınırlı olmasını bekliyor. 

Mesken tarifesindeki değişikliğin temmuz ayı 
enflasyonuna etkisinin 0,53 puan, 2024 yıl sonu 
enflasyonuna etkisinin ise 0,67 puanda kalacağı 
hesaplanıyor. 

Mesken ve ticarethane tarifelerindeki artışın 
ise yıl sonu enflasyonuna olası etkisinin 1,1 ila 
1,2 puan olması öngörülüyor.

Rekabet Kurulundan 
Canon'a 38,3 milyon 

lira ceza 

Ticaret Bakanı Bolat: Ocak 
mayıs döneminde dış ticaret 

açığı yüzde 34,3 azaldı 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Işıkhan: 
"KKTC'nin güçlendirilmesi öncelikli hedefimiz" 

Rekabet Kurumunun internet 
sitesinde yer alan açıklamada, şirkete 
yönelik yürütülen soruşturma süreci 
ve alınan karara ilişkin bilgi 
verildi.Açıklamada, şirketin baskı, 
kopyalama, görüntüleme ile foto
video ürünleri, dijital SLR kamera, di
jital video kamera, aynasız kompakt 
sistem kamera ve değiştirilebilir lens 
ürünlerinden oluşan optik ürünlerin 
üretimi ve satışı alanında faaliyet gös
terdiği ifade edildi.Kuruluş hakkında 
11 Mayıs 2023'te soruşturma 
başlatıldığı belirtilen açıklamada, bu 
kapsamda Canon'un sağlayıcısı 
olduğu ürünlerin yeniden satışını 
gerçekleştiren satıcıların veya bayi
lerin, bağımsız şekilde belirlemesi 
gereken satış fiyatlarına müdahale bu
lunarak yeniden satış fiyatlarını tespit 
edip etmediğinin araştırıldığı 
kaydedildi. 

Açıklamada, konuya ilişkin sözlü 
savunma toplantısının da 4 Hazi
ran'da gerçekleştirildiği aktarıldı. 

Yapılan değerlendirme sonucu 
Canon'un yeniden satıcıların fiyat
larını tespit ederek 4054 sayılı Ka
nun'un 4'üncü maddesini ihlal ettiği 
sonucuna ulaşıldığı belirtilen açıkla
mada, şirkete 38 milyon 300 bin 958 
lira idari para cezası verildiği belir
tildi.

Bakan Bolat, sosyal medya hesabından 
TÜİK tarafından açıklanan mayıs ayı dış 
ticaret istatistiklerine ilişkin paylaşım 
yaptı. 

Türkiye'nin mayıs ayı ihracatının 100 
yıllık Cumhuriyet tarihinin en yüksek 
aylık ihracat seviyesine ulaşarak rekor 
kırdığını anımsatan Bolat, mayısta geçen 
yılın aynı ayına göre yüzde 11,4'lük 

artışla 24,1 milyar dolar seviyesine çıkan 
ihracatın, yıllık bazda ise yüzde 2,3 yük
selişle 260 milyar dolara ulaştığını ak
tardı. 

Bolat, aynı dönemde 6 milyar dolar 
azalan dış ticaret açığının yıllık bazda 35 
milyar dolar azalışla 87,1 milyar dolara 
gerilediğine işaret ederek, şunları kay
detti: 

"Yılın ilk 5 ayında mal ihracatımız 
yüzde 4,5 artarken, ithalat miktarı ise 
aynı dönemde yüzde 9,3 azaldı. Ocak
mayıs döneminde dış ticaret açığımız ise 
yüzde 34,4 azalarak 36,8 milyar dolar 
olarak gerçekleşmiş olup, cari işlemler 
dengesi verileri temmuz ayında açık
landığında 25 milyar dolara kadar ger
ilemesi öngörülmektedir. Ülkemizin 

ihracatında üstlendikleri rol ve ça
balarıyla ihracatımızın artmasında 
büyük rol oynayan ihracatçılarımıza 
teşekkür ediyoruz. Bakanlık olarak 
Türkiye Yüzyılı vizyonu kapsamında 
ihracat rakamlarının ivmelenerek art
ması için ihracatçılarımızla el ele çalış
malarımızı sürdürmeye devam 
edeceğiz." 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan, başkent Lefkoşa'daki temasları 
çerçevesinde KKTC Cumhuriyet Meclisi 
Başkanı Zorlu Töre'yi ziyaret etti. 

Meclis Şeref Salonu'ndaki ziyarette 
konuşan Bakan Işıkhan, Türkiye'nin, Kıbrıs 
Türklerinin hak ve hukukunu gözeten dış 
politika anlayışına sahip olduğunu vurgula
yarak Kıbrıs meselesinde Cumhurbaşkanı 
Ersin Tatar'ın iki devletli çözüm vizyonuna 
desteklerini dile getirdi. 

Kıbrıs Türk halkının egemen eşitliği ve 
eşit uluslararası statüsünün tescil 
edilmesinin gerektiğini tüm uluslararası 
görüşmelerde muhataplarına her vesileyle 
anlattıklarını aktaran Işıkhan, "KKTC’nin 
tanınması, uluslararası toplumda hak ettiği 
yere gelmesi en büyük arzumuz." ifadesini 
kullandı. 

 
"Şahsi Temsilci'nin tarafsız bir değer

lendirme yapmasını bekliyoruz" 
Işıkhan, KKTC'nin Türk Devletleri Teşki

latı (TDT) aracılığıyla Türk dünyası ile ilişk
ilerini artırmasının önemli olduğunu 
vurgulayarak, bu sürecin Kıbrıs Türkü'nün 
haklı davasını dünyaya duyurmasını sağla
maya katkı sağlayacağını söyledi. 

Birleşmiş Milletlerin (BM) Kıbrıs'ta 
müzakere için iki taraf arasında ortak 
zemin olup olmadığına yönelik çalış
malarına işaret eden Bakan Işıkhan, BM 
Genel Sekreteri'nin Şahsi Temsilcisi Maria 
Angela Holguin Cuellar'ın görev süresinin 
dolmasına bir hafta kaldığını hatırlattı ve 

"Şahsi Temsilci'nin görev süresinin so
nunda tarafsız bir değerlendirme yap
masını ve raporunda sahadaki gerçekleri 
samimiyetle yansıtmasını bekliyoruz." dedi. 

Işıkhan, Türkiye'nin her alanda KKTC'yi 
desteklemeye devam edeceğini belirterek 
bunun en önemli göstergesinin iki ülke 
arasında 5 Haziran'da imzalanan 2024 İkti
sadi ve Mali İşbirliği Anlaşması olduğunu 
söyledi. 

 
"Türkiye olarak her daim KKTC'nin 

yanında olacağız" 
Türkiye ile KKTC'nin birçok projeyi bir

likte hızla gerçekleştirdiklerini dile getiren 
Işıkhan, şunları kaydetti: 

"KKTC'nin güçlendirilmesi öncelikli 
hedefimiz. Kıbrıs meselesi konusunda 
siyasi alanda çalışırken bununla eş zamanlı 
olarak KKTC'nin kalkınması için gerekli 
hamleleri birlikte gerçekleştirmeliyiz. 
Türkiye olarak her daim KKTC'nin yanında 
olacağız. Her alanda olduğu gibi çalışma, is
tihdam ve sosyal güvenlik alanlarında da 
tecrübelerimizi KKTC ile paylaşacağız." 

KKTC Cumhuriyet Meclisi Başkanı Zorlu 
Töre de Kıbrıs meselesinin, KKTC ve 
Türkiye için milli dava olduğunu vurgula

yarak ülkesine ziyarette bulunan Bakan 
Işıkhan ve heyetini ağırlamaktan duy
duğunu memnuniyeti dile getirdi. 

KKTC'nin işleyişi ve kurumsal yapısıyla 
bir devlet olduğunu ifade eden Töre, ana 
vatan Türkiye ile her zaman dayanışma 
içinde bulunduklarını ve bunun gelecekte 
de süreceğini söyledi. 

Töre, sadece KKTC vatandaşı olanların 
Türk sağlık sisteminden yararlanmalarının 
temel hedefleri arasında bulunduğunu 
kaydederek bu alanda yapılacak çalış
maların önemini vurguladı.

Elektrik tarifesindeki 
düzenlemenin  

enflasyona etkisinin 
sınırlı olması  

bekleniyor 

29ISTIKLAL-05.qxp_Layout 1  28.06.2024  16:16  Page 1



629 HAZİRAN 2024 CUMARTESİGÜNDEM

GEçTiğiMizgünlerde, ünlü iş ka-dını ve sosyal medyafenomeni Dilan Po-lat’ın tahliye haberigündeme bomba gibidüştü. Polat, hakkında açılan ve uzunsüredir kamuoyunun dikkatini çekendavadan beraat ederek özgürlüğünekavuştu. Bu tahliye, toplumda farklıtepkilere yol açtı; kimileri adaletin ye-rini bulduğunu savunurken, kimileriise kararı eleştirdi. Bu yazıda, Dilan Po-lat’ın tahliyesinin ardındaki dinamikle-ri ve toplum üzerindeki etkilerini elealacağız. Dilan Polat, yıllardır sosyalmedyada milyonlarca takipçisiyle etkilibir figür. Kendi markasını yaratmış, işdünyasında önemli başarılara imza at-mış bir isim. Ancak son dönemde adı-nın karıştığı dava, bu başarılı imajınagölge düşürdü. Polat’ın savunucuları,onun masumiyetine inandıklarını veyargının doğru bir karar verdiğini ifadeediyor. Onlara göre, Polat’a yöneltilensuçlamalar asılsızdı ve adalet sonundatecelli etti. Öte yandan, Polat’ın tahliye-sine karşı çıkanlar da azımsanacak gibideğil. Eleştirmenler, yargı sürecininadil ve şeffaf yürütülmediğini, Polat’ınpopülaritesi ve maddi gücünün etkiliolmuş olabileceğini iddia ediyor. Bu ke-sim, yargının toplumun tüm kesimleri-ne eşit şekilde uygulanması gerektiğinivurgulayarak, Polat’ın serbest bırakıl-masının hukukun üstünlüğüne zararverdiğini düşünüyor. Toplumun genelbakış açısına baktığımızda, bu tür da-vaların sadece birer hukuk meselesi ol-manın ötesine geçtiğini görmek müm-kün. Ünlü isimlerin yargı süreçleri,medyanın ve kamuoyunun yoğun ilgisinedeniyle daha geniş bir kitle tarafın-dan takip ediliyor. Bu durum, adaletsistemine olan güveni doğrudan etkile-yebiliyor. Dilan Polat’ın tahliyesi de bubağlamda değerlendirilmelidir. Adalet,her birey için eşit ve tarafsız olmalı. Po-lat’ın davası, yargı sistemimizin bu te-mel prensibi ne ölçüde koruyabildiğinisorgulatıyor. Eğer toplumda adaletduygusu zedelenirse, bu durum sosyalhuzursuzluklara ve güven kaybına yolaçabilir. Bu nedenle, yargının bağımsız-lığı ve tarafsızlığı her zamankindendaha büyük bir önem taşıyor. Sonuçolarak, Dilan Polat’ın tahliyesi, sadecebir bireyin özgürlüğüne kavuşması de-ğil, aynı zamanda toplumun adalet sis-temine olan güveninin de bir sınavıdır.Bu sürecin şeffaf ve adil bir şekilde yü-rütüldüğüne inanmak, hepimiz içindaha sağlam bir hukuk sistemi inşa et-menin temel taşıdır...
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MEvCuT enflasyon oranları göz önünealındığında, asgari ücretlilerin ve 10 bin liraemekli aylığı alanların Temmuz ayında alımgüçlerinin önemli ölçüde gerileyeceği tahminediliyor. Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan'danzam sürprizi gelmezse Temmuz'da 4 milyonmemur ve 12 milyon emeklinin aylığı yüzde20.3 ile 25.8 arasında artarken asgari ücretli-ler ve 10 bin lira emekli maaşı alanlar için her-hangi bir zam öngörülmüyor. Sözcü'de yeralan habere göre, yılbaşı zammından bu yanaenflasyondaki artış yüzde 25’i aşacak ve asgariücretin alım gücü 13 bin 515 liraya, en düşükemekli aylığının alım gücü de 7 bin 949 lirayadüşecek. Üstelik bu kesimin hayat pahalılığıkarşısında yaşadığı kayıp yılın sonuna kadarartarak devam edecek, açlık sorunu patlak ve-recek. 10 bin liralık en düşük emekli aylığındada artış yapılmayacağı daha önce açıklanmıştı.Asgari ücrete zam yapılmaması, asgari ücretinbir miktar üzerinde maaş alanlar başta olmaküzere sendikası olmayan tüm özel sektör çalı-şanlarını da vuracak. Asgari ücretin alım gücüzamsız geçirilen 6 ayın sonunda 3 bin 487 lirakayıpla 13 bin 515 liraya düşerken yıl sonundabu gelir Merkez Bankası’nın enflasyon tahmin-lerine göre 12 bin 320 liraya, piyasa beklentile-rine göre ise 11 bin 973 liraya kadar düşecek.
nE OlMuşTu?:Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde Grup top-lantısı öncesi gazetecilerin sorularını yanıtla-yan Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı VedatIşıkhan, “Asgari ücrette herhangi bir artış ola-mayacak. Geçen aralık ayında da biz bunu ifa-de ettik. Göstergeler de çok olumlu geliyor. İn-şallah aralık ayında asgari ücreti belirlemeküzere bir araya geleceğiz” açıklamasını yaptı.Bir gazetecinin “Emekliye enflasyon farkı-nın haricinde bir refah payı gündeme gelebilirmi?” sorusu üzerine Işıkhan, “Şu an gündemi-mizde yok. Zaten toplu sözleşme gereği yapıla-cak artışlar olacak. Refah payı ile ilgili şu an birçalışmamız yok” dedi.

TiCarET Bakanlığı, em-lak sektöründe yetki belgesialmadan ev satan emlakçılarave fahiş fiyat içeren ilanlariçin harekete geçti. Bakanlık,emlak sektöründe yetki bel-gesi almadan ev satan emlak-çılara 29 milyon 221 bin 612TL para cezası verildiğiniaçıkladı. Ayrıca, ilanlardakifahiş fiyatları da mercek altı-na alan Ticaret Bakanlığı 107işletmeye 10 milyon 700 binTL para cezası uygulandığınıifade etti. Ticaret Bakanlı-ğı’ndan yapılan açıklamada;”Yetki belgesi almadan taşın-maz ticaretinde bulunan em-lak işletmelerine 29 milyon221 bin 612 lira idari para ce-zası uygulandı. İlan fiyatındafahiş artış yaptığı tespit edi-len 107 işletmeye 2024 yılıHaziran ayında 10 milyon700 lira idari para cezası uy-gulanmasına karar verilmiş-tir.” ifadelerine yer verildi.

CuMhurbaşkanı Yardımcısı Cev-det Yılmaz, CNN Türk canlı yayınındasoruları yanıtladı, gündeme ilişkin de-ğerlendirmelerde bulundu. Vergide ada-letin sağlanması ve doğrudan vergilerinpayının artırılması yönünde toplumuntüm kesimlerinde fikir birliği bulundu-ğunu belirten Yılmaz, ortak akla uyarakbunu Orta Vadeli Program'ın bir parçasıhaline getirdiklerini ve kamuoyuylapaylaştıklarını söyledi. Yılmaz, dolaylıvergilerin, tüketim esnasında ödendiğiiçin gelir düzeyi ne olursa olsun aynıvergi ödendiğini, bu durumun adaletsiz-liğe yol açtığını, doğrudan vergilerin isekazanç üzerinden alındığını, dolayısıyladaha adil bir yapıya sahip olduğunu,doğrudan vergilerin payının arttırılma-sının sosyal adalet açısından önemli ol-duğunu ifade etti. Vergi paketiyle ilgilitartışmalarda kafa karışıklığı üretmeyeve hükümete tepki oluşturmaya yönelikbilinçli bir çabanın bulunduğunu dilegetiren Yılmaz, şöyle konuştu:"Maliye Bakanlıkları, Çalışma Bakan-lıkları, İçişleri Bakanlığı bu kurumlar herzaman teknik çalışma yaparlar. Yaşanantartışmalara göre otururlar, mutfaklarınıçalıştırırlar, alternatifler üretirler. Bazenbir konuda üç tane farklı alternatif geliş-tirirler. Bunlar etki değerlendirmeleriyapılmadan, siyasi tercihlere konu olma-dan, Meclisimizin huzuruna gelmedensadece mutfak çalışmaları olarak kalır-lar. Dolayısıyla bunlar üzerinden spekü-latif haberler yapmak, sanki hükümetresmi bir teklif vermiş gibi bir tartışmayapmak kesinlikle doğru değil. Meclisi-mize bunlar gelip resmi bir teklif hüviye-ti kazanmadan yapılan bütün tartışma-lar yorumdan öteye gitmez. Dolayısıylakafa karışıklığı oluşturmanın hiçbir an-lamı yok. Genelde sosyal medyada damaalesef çok yaşıyoruz bunları, dezen-

formasyon dediğimiz hadiseyi. Benimvatandaşlarımıza tavsiyem şu olur. Yetki-li kişi ve kurumlardan duymadıkları şey-lere itibar etmesinler. Yetkili kişi ve ku-rumlar açıklamışlarsa eyvallah o zamanhepimiz bunun üzerinde daha detaylıkonuşalım ama bir çalışma bitmedenyetkili kişiler ve kurumlar bunu paylaş-madan yapılacak dedikodu türü veyaişte 'ben şunu şundan duydum' isim devermeden 'bir yetkiliden duyduğumagöre, bir kişiden duyduğuma göre' gibiifadelere itibar etmesinler. Yetkili ku-rumlara baksınlar ve nihai olarak da ta-bii ki Meclisimizin gündemine gelecekresmi tekliflerin ne olduğuna baksınlar."Yılmaz, yurt dışı çıkış harcına ilişkinhenüz kesin bir rakam belirlenmediğini,çalışmaların devam ettiğini, bu konudatoplumsal hassasiyetler dikkate alına-rak, haklı gerekçelere dayalı istisnalarolabileceğini kaydetti. Vergi paketinde,kira gelirleri için yüzde 20 stopaj kesin-tisinin bulunduğu iddialarına ilişkin Yıl-maz, "Şu anki çalışmamızda böyle birşey söz konusu değil. Zaten 500 liranınüzerinde olan kiraların bankalar üzerin-den yatırılmasını öngören bir sistemi-miz var. Onun dışında şu anki çalışma-mızda böyle bir konu söz konusu değil."ifadelerini kullandı. Yılmaz, vergi düzen-lemeleri konusunda toplumsal hassasi-yetlerin dikkate alındığını ve çalışmala-rın bu doğrultuda sürdüğünü dile geti-rerek, "Vergi adaletinin yanı sıra enönemli önceliklerimizden biri kayıt dışı-lığın azaltılması, kayıtlılığın arttırılması,eşit düzeyde muamelenin tüm toplum-sal kesimlere yayılması." diye konuştu.Kamuda tasarrufa değinen Yılmaz,harcamaların azaltılması konusunda es-nek olmayan kalemlerin olduğunu, me-mur maaşları ve geri ödemesi gerekenborçlar gibi kalemlerden tasarruf edile-

meyeceğini, bunun dışında esnek olantüm kalemlerde Maliye Bakanlığı ve ilgi-li tüm kurumlar tarafından hassas birçalışma yürütüldüğünü anlattı.Yılmaz, Tasarruf ve Verimlilik Pake-ti'yle, kaynakların daha verimli kullanıl-ması için de çalışmalar yaptıklarını ha-tırlatarak, şöyle devam etti: "Orta VadeliProgram'ın rakamlarını revize ettiğimiz-de bütçe açığımızın ne olduğunu göre-ceğiz. Ama şimdiden şunu söyleyebili-rim. Bu yıl 6,4 dedik yıl sonuyla ilgili.Hem tasarruf tedbirlerimizle hem gelirtedbirlerimizle hem de daha farklı uygu-lamaya ilişkin yaptığımız çalışmalarlabu 6,4'ün geçen yılki 5,2 civarına düşe-ceğini tahmin ediyoruz. Yani bir puan-dan daha fazla kamu açığında bir gerile-me öngörüyoruz 2024'te. Tabii bu tah-minimizin daha sağlıklı hale gelişi OrtaVadeli Program'ın revizyonuyla olacak-tır ama şimdiden bunu rahatlıkla söyle-yebilirim. Bu yıl da öngördüğümüz büt-çe açığının oldukça altında bir rakamlabitireceğiz. Gelecek yıl ise çok daha iyibir rakam yüzde 3'ler civarına Maas-

tricht kriterine tekrar bütçe açığımızı ta-şıyacağız. Çünkü gelecek yıl bütçededeprem harcamalarının etkisi 2025'teazalacak. Bir taraftan da bu aldığımız ta-sarruf tedbirleri, gelir tedbirlerinin gele-cek yıla tam yıl etkisi olacak. Bunlarında katkısıyla gelecek yıl çok daha güçlübir bütçe yapısını oluşturmuş olacağız."Kamu İktisadi Teşebbüslerinin (KİT)ticari işletmeler olduğunu ve daha etkin,daha verimli hale gelebilmeleri için yö-netim yapıları ve iç işleyişleri konuların-da çalışmalar yapıldığını belirten Yıl-maz, çalışmaların olgunlaştığında Mec-lis’e sunulacağını söyledi. Yılmaz, bir ki-şinin birden fazla yönetim kurulundayer alması durumunda sadece tek biryerden ücret alabilmesine yönelik bir sı-nırlama getirmeyi planladıklarını bildi-rerek, ayrıca yüksek getirilerin önünegeçmek amacıyla, belirli bir limitin üze-rindeki kazancın kamu bütçesine gelirolarak kaydedileceğini, bu düzenleme-nin kanunla bağlanacağını ve böylecekamuoyunda tepki çeken uygulamalarınönüne geçileceğini belirtti. (AA)

Vergi adaleti ve eşit düzeyde 
muamele önceliklerimizdenCanlı yayında soruları yanıtlayan Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz, “Vergi adaletininyanı sıra en önemli önceliklerimizden biri kayıt dışılığın azaltılması, kayıtlılığın arttırıl-ması, eşit düzeyde muamelenin tüm toplumsal kesimlere yayılması” açıklamasını yaptı

Asgari ücretin 
alım gücü 13 bin 

TL'ye gerileyecek

Emlak sektöründe 
yeni dönem başladıTicaret Bakanlığı, emlak sektöründe yetki belgesi almadan ev satan emlakçılara vefahiş fiyat içeren ilanlara yönelik operasyonlarını sürdürüyor. Bu kapsamda son ya-pılan denetimlerde yetkisiz emlakçılara 29 milyon 221 bin 612 TL para cezası kesildi

Eski İçişleri Bakanı Süleyman Soy-lu'nun döneminde Ankara Organize Suç-larla Mücadele Şube Müdür Yardımcısıolarak görev yapan Alp Aslan ve AnkaraAsayiş Şube Müdür Yardımcısı ObenÖzay, suç örgütü lideri olduğu iddiasıylayargılanan Ayhan Bora Kaplan ile birlik-te, "rüşvet" ve "mal varlığı bildirilmesikanununa muhalefet" suçlarından yargı-lanıyor. T24'ün haberine göre, iddiana-mede Aslan'ın, Ayhan Bora Kaplan'dan2019 yılında 10 bin Euro değerinde bir"Rolex" saat aldığı ve bu saati sevgilisinedoğum günü hediyesi olarak verdiği be-lirtiliyor. İddianamede ayrıca saatin alın-dığı tarih ile doğum günü tarihinin uyuş-tuğu ifade ediliyor. Özay'ın ise iş insanıFatih Aslan'dan "kardeş payı" ve "kar-deşlik hakkı" adı altında toplamda 577

bin lira aldığı iddia ediliyor. Fatih Aslan'ın ifadesine göre, bu pa-ranın bir kısmı Özay'dan satın aldığı ikiGlock marka silah için, diğer kısmı isedestek amacıyla verilmiş. İddianamedeAslan ve Özay için "mal varlığı bildiril-mesi kanununa muhalefet" suçundan 5yıla kadar hapis ve 10 milyon liraya ka-dar para cezası isteniyor. Ayrıca Aslaniçin "rüşvet" suçundan 12 yıl hapis ce-zası talep ediliyor. Her iki emniyet mü-dürünün de kamu hizmetinden ömürboyu men edilmesi isteniyor. Şüpheli-ler hakkında ayrıca "suçtan kaynakla-nan mal varlığı değerlerini aklama" su-çundan soruşturma yürütülüyor vemal varlıklarına el konulması talep edi-liyor. Aslan’ın mal varlığına bu kapsam-da tedbir konuldu.

Ayhan Bora Kaplan davasında 
açığa alınan emniyet müdürü 

hakkında 17 yıl hapis istemi

Mali Eylem Görev Gücü (FATF), Türki-ye'nin kara para aklama ve terörizmin finans-manı ile mücadeledeki ilerlemesini değerlen-direrek önemli bir karar verdi. Türkiye, 2021yılından beri yer aldığı "gri listeden" çıkarıldıve "beyaz listeye" alındı. Singapur'un iki yıl süreyle üstlendiği dö-nem başkanlığında bu yıl 23-28 Haziran'da6'ncısı düzenlenen ve Ekonomik Kalkınma veİşbirliği Örgütü (OECD) bünyesinde faaliyetyürüten FATF Genel Kurulu tamamlandı. Tür-kiye'nin FATF'nin Gri Liste'deki durumununele alınacağı toplantıda bir sunum yapmakiçin Singapur'da bulunan Hazine ve Maliye Ba-kanı Mehmet Şimşek, sosyal medya hesabın-dan yaptığı paylaşımında "Başardık" ifadesinikullanarak Türk bayrağı emojisi kullandı.

Türkiye FATF'ın 
gri listesinden çıktı
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BİrLeŞMİŞ Milletler Filistinli Mül-tecilere Yardım Ajansı (UNRWA) rapo-runda, "Gazze genelinde temel insaniyardım ve hizmetlerin ulaştırılmasınıerişim kısıtlamaları ciddi şekilde engel-lemeye devam etmektedir. 1-23 Hazi-ran tarihleri arasında ek görevler yagerçekleşmedi ya da planlandığı gibigitmedi. Kuzey Gazze'ye planlanan 86koordineli insani yardım misyonundan42’si İsrail makamları tarafından ko-

laylaştırılırken, geri kalan 44 misyonalojistik, operasyonel veya güvenlik ne-denleriyle erişim engellendi veya iptaledildi" denildi. UNRWA, Gazze nüfusu-nun yüzde 96’sının akut gıda güvensiz-liği riski altında olduğunu vurguladı.Raporda, "Gazze'ye ilişkin son EntegreGıda Güvenliği Aşama Sınıflandırmasıraporu, nüfusun yüzde 96'sının kriz se-viyelerinde veya daha yüksek akut gıdagüvensizliği ile karşı karşıya olduğunu

ve neredeyse yarım milyon insanın fe-laket koşullarında olduğunu bildirmek-tedir. Mart ayındaki bir önceki raporakıyasla hafif bir iyileşme görülse de, buiyileşme ağırlıklı olarak açlığın en kötüseviyesinin azaltılmasına yardımcı olanacil gıda ve beslenme hizmetlerindekiartıştan kaynaklanmaktadır. Çatışmadevam ettiği ve insani yardım erişimikısıtlandığı sürece yüksek kıtlık riskidevam etmektedir" ifadeleri yer aldı.

ABd'de 5 Kasım'da yapılacak başkanlıkseçimleri için yarışan Demokrat Partili JoeBiden ile Cumhuriyetçi rakibi DonaldTrump, ilk canlı yayın tartışmasında kozla-rını paylaştı. Biden ve Trump, CNN’nin At-lanta’daki stüdyosunda sahneye birbiriniselamlamadan ve el sıkışmadan çıktı.Trump program boyunca rakibine karşı netbir üstünlük sağlayamasa da Biden ikincikez adaylık için yaşı konusunda duyulankaygıları giderecek bir performans sergile-yemedi. Jack Tapper ve Dana Bash’in mode-ratörlüğünü yaptığı canlı yayında iki adayailk olarak ABD ekonomisinin durumu so-ruldu. Biden, Trump döneminde ekonomi-nin çöktüğünü, işsizlik oranının yüzde 50yükseldiğini belirterek, “Biz, kaos halindebize bırakılan ekonomiyi toparladık, 15 binyeni istihdam yarattık, 800 bin yeni üretimiçin pozisyon oluşturduk.” diye konuştu.Trump ise başkanlığı döneminde herke-sin hayran kaldığı, ülke tarihinin en büyükekonomisine sahip olduklarını savunarak,“Diğer ülkeler bizi örnek alıyordu. AncakKovid’e yakalandık ve 1929'da yaşadığımızgibi Büyük Bunalım'a düşmemek için gerek-li parayı harcadık.” dedi. Trump, Kovid-19'arağmen ekonomiyi düzlükte tuttuklarını sa-vunarak, ardından gelen Biden’in özellikledüzensiz göçmenlerin akını ile ekonomiyikötüleştirdiğini ve enflasyonu yükselttiğiniöne sürdü. Ekonomideki vergi kesintilerin-den cari açığa kadar yaşanan olumsuzluk-lardan birbirini suçlayan Biden ve Trump,ülke gündeminde çok tartışılan kürtaj konu-sunda da zaman zaman hararetli atışmalaryaşadı. Ülkenin güney sınırındaki düzensizgöçmen sorunu canlı yayın tartışmasının di-ğer bir ana iç gündem maddesi olurken,özellikle Trump’ın Biden’a “sınırın güvensiz-liği ve düzensiz göçmen akını” konusundayüklenmesi dikkati çekti. Biden ise Trump’ıniddialarını yalanlayarak, bunları doğrulaya-cak hiçbir veri olmadığını belirtti ve ABD’ningöçmen politikası nedeniyle dünyanın enbüyük ekonomisine sahip olduğunu, sınır-dan geçen düzensiz göçmenlere düzenlemegetirmek için de partiler üstü çalıştıklarınıifade etti. Canlı yayında iki rakibin, birbirle-rinin iddialarına kafa sallayarak ve gülümse-yerek karşı çıktığı görülürken, Biden’ın tar-tışma boyunca durgun görünmesi ve sesin-deki kısıklık da dikkatlerden kaçmadı. (AA)

İsrAİL devlet televizyonu KAN'ınhaberine göre İsrail Savunma BakanıYoav Gallant, ABD'nin başkenti Was-hington'da gazetecilere yaptığı açıkla-mada, "İsrail ordusunun, Hizbullah'laherhangi bir savaş durumunda Lübnan'ıtaş devrine döndürme kapasitesine sa-hip olduğunu" ifade etti. Gallant, TelAviv hükümetinin, İsrail-Lübnan sınırın-daki duruma diplomatik bir çözüm bul-mayı tercih ettiğini de sözlerine ekledi.The Washington Post'un haberinegöre, Washington'da temaslarda bulu-nan Gallant liderliğindeki İsrail heyetiile Amerikalı muhatapları, devam edenGazze'de ateşkes ve esir takası müzake-relerinin yanı sıra İsrail'in Gazze'ye sal-dırılarının sona ermesinin ardından "er-tesi gün" için olası senaryoları tartıştı.
LİBERMAN'DAN NETANYAHU
HÜKÜMETİNE ELEŞTİRİÖte yandan İsrail'de muhalefettekiİsrail Evimiz Partisi lideri ve eski Savun-ma Bakanı Avigdor Liberman ise Binya-min Netanyahu hükümetinin perfor-mansını eleştirdi. Liberman yaptığı açık-lamada, "Bu hükümetin güneyde (Gaz-ze) de kuzeyde (Lübnan) de bir kararverip kazanamadığı, İsrail halkını gü-

venliğe kavuşturamadığı ve vatandaşla-ra güvenlik duygusunu yeniden kazan-dıramadığı açıktır." ifadelerini kullandı.
HİZBULLAH'TAN MİSİLLEMELübnan'da Hizbullah Genel Sekre-ter Yardımcısı Şeyh Naim Kasım, yaptı-ğı yazılı açıklamada, "İsrail'in tehditle-rinin bizi olumsuz etkilemesine kesin-likle izin vermeyeceğiz. Aksine, bununbizi daha ihtiyatlı hazırlıklar yapmayamotive ettiğini söylemeliyim. Amabunlar boş tehditlerdir. İsrail, sahadaelde edemediğini, tehditle elde ede-mez." ifadelerini kullandı. Kasım, İsra-il'in sahaya çıkarsa daha fazla kayıp ve-receğini ve böylece yok olma yolundabir adım atacağını ileri sürdü. İsrail Sa-vunma Bakanı Yoav Gallant'ın ABD'de-ki temasları sırasında sarf ettiği tehdit-vari sözlerin ardından Hizbullah ile sa-vaş istemedikleri ve İsrail-Lübnan sını-rındaki duruma diplomatik çözüm bul-mayı tercih ettikleri yönündeki açıkla-malarına atıfta bulunan Kasım, İsrailSavunma Bakanı'na Gazze'deki savaşıdurdurmasını, bunun herkes için ger-çek bir kazanç olacağını ifade etti. Gal-lant, ABD'nin başkenti Washington'dagazetecilere yaptığı açıklamada, "İsrail

ordusunun, Hizbullah'la herhangi birsavaş durumunda Lübnan'ı taş devrinedöndürme kapasitesine sahip olduğu-nu" söylemişti. Gallant, Tel Aviv hükü-metinin, İsrail-Lübnan sınırındaki du-ruma diplomatik bir çözüm bulmayıtercih ettiğini de sözlerine eklemişti.
MAVİ HAT'TA GERGİNLİKGazze Şeridi'ne 7 Ekim'den bu yanasaldırılarını sürdüren İsrail, kuzey sını-rında da Lübnan Hizbullahı ile çatışıyor.

İsrail ile Lübnan arasında "Mavi Hat"olarak tabir edilen sınır hattında sonhaftalarda gerginlik tırmanıyor. İsrail or-dusu, 18 Haziran'da Lübnan'a yönelikolası bir saldırıya ilişkin "operasyonelplanı" onayladığını duyurmuştu.İsrail Dışişleri Bakanı Yisrael Katz da21 Haziran'da yaptığı açıklamada, Hiz-bullah'ın İsrail topraklarına ve vatan-daşlarına yönelik saldırılarına izin veri-lemeyeceğini ve gerekli kararları yakın-da alacaklarını ifade etmişti.

AvrupA Birliği (AB) liderleri, AB Kon-seyi Başkanı olarak Eski Portekiz Başbaka-nı Antonio Costa'yı, AB Komisyonu Başkanıolarak bu görevi 5 yıldır sürdüren Ursulavon der Leyen'i, AB Dış İlişkiler ve GüvenlikPolitikası Yüksek Temsilcisi olarak EstonyaBaşbakanı Kaja Kallas'ı seçti. Avrupa Parla-mentosu (AP) seçimlerinin ardından Brük-sel'de düzenlenen zirvede, AB'yi gelecek 5sene yönetecek isimler kararlaştırıldı.AB liderleri, zirvede, AB Konseyi Başka-nı olarak Costa'yı, AB Komisyonu Başkanıolarak von der Leyen'i, AB Dış İlişkiler veGüvenlik Politikası Yüksek Temsilcisi olarakEstonya Başbakanı Kaja Kallas'ı seçti.
Antonio Costa: AB Konseyi Başkanıolarak gelecek 5 yıl görev yapacak 1961 do-ğumlu Portekizli siyasetçi Costa, kariyerineavukat olarak başladı. Costa, siyaset sahne-sinde 1991'de Sosyalist Parti'den milletve-kili olarak seçilerek yer edinmesinin ardın-dan 1997'de Parlamento İşlerinden Sorum-lu Devlet Bakanı olarak atandı. Ülkesinde1999'dan 2002'ye kadar Adalet Bakanı gör-evini üstlenen Costa, 2002- 2004 dönemin-de Sosyalist Parti Meclis Grubu'na başkan-lık etti. Costa'nın AB kariyeri, 2004'te başla-dı. 2004-2005 döneminde Sosyalist Par-ti'den AP milletvekili oldu ve AP BaşkanYardımcısı olarak görev yaptı. Brüksel'dekikısa görev süresinin ardından 2014'te yol-suzluk şüphesiyle tutuklanan ve halen yar-gılanan eski Başbakan Jose Socrates'in hü-kümetinde içişleri bakanı olarak Portekiz'edöndü. Costa, bu görevi 2007'ye kadar sür-dürdü daha sonra yerel siyasete geçti.2007'den 2015'e kadar Lizbon BelediyeBaşkanlığı yapan Costa, 2015 seçimlerindeSosyalist Parti'nin lideri olarak yarıştı an-cak seçimi kaybetti. Buna rağmen Costa,muhalefetteki sol partilerle ittifak kurdu vekoalisyon hükümetinin başına geçerek ilkkez Başbakan oldu. Costa, Kasım 2015'tenistifa ettiği Temmuz 2023'e kadar PortekizBaşbakanı olarak görev yaptı. Ancak 30Ocak 2022'de yapılan son genel seçimlerdemeclis çoğunluğunu elde ederek tek başınaiktidara gelerek üstlendiği bu görevden, lit-yum ve yeşil hidrojenle ilgili kamu ihalele-rinde yolsuzluk yapıldığına ilişkin iddialarlabağlantılı hakkında açılan soruşturma ne-deniyle 7 Temmuz 2023'te istifa etti.Costa'nın AB Konseyi Başkanı seçilmesi,kendisine yönelik soruşturmalar devam et-tiği için bazı kesimlerde şaşkınlık uyandırdı.
ursula von der Leyen: İkinci kez ABKomisyonu Başkanlığı görevine getirilenvon der Leyen, 8 Ekim 1958'de Belçika'dadoğdu. Alman bir ailede dünyaya gelen vonder Leyen'in babası Ernst Albrecht, AB'ninatanan ilk yetkililerinden biri ve Aşağı Sak-sonya Eyalet Başkanı'ydı. Von der Leyen'in,İsrail’in 7 Ekim 2023'te Gazze'ye başlattığısaldırıların ardından takındığı tavır ve İsra-il'e sunduğu "koşulsuz destek", Avrupa'dayaşayanların yanı sıra AB yönetimi ve APiçinde tepkilere yol açtı. Saldırıların başla-dığı günlerde İsrail'e "destek" ziyaretindebulunan ilk liderlerden biri olan von der Le-yen'in sivil kayıplara rağmen "İsrail'in ken-dini savunma hakkına" vurgu yapan söy-lemleri, AB'nin İsrail-Filistin politikasınayönelik geleneksel dengeli yaklaşımındansapma olarak görüldü. Von der Leyen'in bututumu, Filistinli sivillerin karşı karşıya kal-dığı insani krize karşı önyargı ve duyarsız-lık suçlamalarına yol açtı.AB'nin yürütme organı Komisyon'a baş-kanlık edecek von der Leyen, kanun teklif-leri sunarak yasama sürecini başlatacak, ABmüktesabatını ve bütçeyi uygulayacak, idaridenetim yapacak ekibin başında olacak.
Kaja Kallas: AB Dış İlişkiler ve GüvenlikPolitikası Yüksek Temsilcisi olarak 5 yıl gö-rev yapacak olan Kallas, Estonya'nın ilk ka-dın Başbakanı ünvanını da taşıyor. Kallas,1977 doğumlu ve 3 çocuk annesi. Eski Es-tonya Başbakanı ve AB Komisyonu üyesiSiim Kallas'ın kızı olan Kallas, avukatlığı bı-rakarak babasının izinden gitmeye kararverdi ve 2011'de liberal Reform Partisi ve-kili olarak meclise girdi. Kallas, bu görevi2014-2018'de AP'de sürdürdü. Kaja Kallas, 2019'da ülkesine dönerekyeniden milletvekili oldu, 2021 seçimlerin-de de Başbakan seçildi. Henüz bir yıllıkBaşbakanken patlak veren Rusya-UkraynaSavaşı, Kallas'ın kariyerindeki dönüm nok-tası oldu. Savaştan önce de göreve gelme-sinden itibaren Rusya karşıtı söylemleriyleöne çıkan Kallas, Avrupa'nın yeni "demirleydi"si olarak anılmaya başladı. Kallas, Bir-liğin dış ve güvenlik politikasından sorumluolacak, AB Komisyonu Başkan yardımcılığıgörevini de üstlenecek. (AA)

BM İnsan Hakları Konseyi'nin 56.Oturumu'na katılmak üzere Cenev-re'de bulunan Mofokeng, 7 Ekim2023'ten bu yana İsrail'in yoğun saldı-rıları altında bulunan Gazze'de yaşa-nanlara ilişkin AA muhabirine değer-lendirmelerde bulundu. Gazze'de sağ-lık hizmetlerine erişilemediğini belir-ten Mofokeng, "Gazze'de insanlar ha-yatta kalmaya çalışıyor, gerçekten ya-pabilecekleri tek şey budur. Beslenme,güvenli içme suyu, güvenli barınma vesağlıklı çalışma gibi temel ihtiyaçlaryok." dedi. Mofokeng, İsrail'in devameden bombardımanları neticesindeGazzelilerin ruh sağlığının bozulduğu-nu ve çok daha ağır travmalar yaşadı-ğını dile getirdi. Ateşkesi sağlamanınherkesin görevi olduğunu vurgulayanMofokeng, bu şekilde Gazze'de yaşa-mın normale dönmeye başlayabilece-ğine işaret ederek, şöyle dedi: "Gaz-ze'de öldürülen insanların sayısı art-maya devam ediyor, bunları hesaplı-yoruz. Ekim 2023'ten bu yana halaenkaz altında kalan kişi ve savaş ne-deniyle engelli olarak yaşayan insansayısı da oldukça dehşet verici. GazzeŞeridi'ne baktığımızda ne kadar kü-çük bir alan olduğunu görüyoruz. Bu-rada ne tür bir yıkımın gerçekleştiğive bunun hala nasıl devam ettiğini an-

lamaya çalışmak gerçekten imkansız."Gazze'deki sağlık tesislerinin sondurumuna ilişkin bilgilerin DünyaSağlık Örgütü (DSÖ) ve sahadaki diğeryardım kuruluşlarından gelmeye de-vam ettiğini aktaran Mofokeng, bura-da kaliteli bir sağlık hizmeti vermeninçok zor olduğunun altını çizdi. Mofo-keng, "Gazze'deki hastanelerin tıbbimalzeme ve temel ilaçları alamaması,bizzat sağlık çalışanlarının görevi sıra-sında öldürülmesi ve tacize uğraması,sağlık hakkına yönelik saldırıları dahabelirgin hale getiriyor. Bunlar sağlıkhakkına ve sistemine yönelik saldırı-lar." diye konuştu. Sağlık altyapısınıyeniden inşa etmenin ne kadar süre-ceği konusunda bir öngörüsünün ol-madığını söyleyen Mofokeng, saldırı-ların devam ettiği Gazze'de hala bin-lerce kişinin enkaz altında olduğunuve yeniden inşa süreci öncesinde buenkazın temizlenmesi gerektiğini vur-

guladı. Mofokeng, "Gazze'nin yenideninşasının bedelini kim ödeyecek?" gibibir sorunun çok politik olduğuna dik-kati çekerek, "(Gazze'nin yeniden in-şası) Her türlü planlama ve düşünceiçin derhal ateşkesin sağlanması ve(İsrail'in) işgalinin sona ermesine ihti-yacımız var." dedi. Mofokeng, 7 Ekim2023'ten sonra Avrupa ülkeleri veABD'nin İsrail'e, soykırım eylemlerinevaran fikirlerini sürdürmesi için eko-nomik, siyasi ve diplomatik korumasağladığını söyleyerek, "yaşanan bukrize müdahale edilmesi ve bunundurdurulması" çağrısında bulundu.Mofokeng, "Gazze'de eğer hala bunoktadaysak, bombalar durmadıysa,ateşkes gerçekleşmediyse daha neolacak? Kim ölmeli? Daha kaç çocu-ğun ölmesi gerekiyor? Bu tamameniçler acısı. Gazze'de bu korkunç kabu-su her gün yaşayan insanları var." ifa-delerini kullandı. Gazze Şeridi'nde birişgalin ve apartheid rejiminin olduğu-nu belirten Mofokeng, bunun doğasıgereki "soykırım" niteliği taşıdığınınaltını çizdi. Mofokeng, Gazze'de yaşa-nanların "soykırım" olduğuna dair birtartışma yapmanın ve daha sonra in-sanları uluslararası hukuk mahkeme-sinde belirli suçlardan yargılamanınönemine dikkati çekti. (AA)

İŞGALCİ İsrAİL’den ‘MAvİ HAt’ teHdİdİGazze’de soykırım uygulayan İsrail ileLübnan arasında “MaviHat” olarak tabir edilensınır hattında gerginlikdevam ediyor. İsrail Savunma Bakanı YoavGallant, Hizbullah’la bir savaş durumundaordunun Lübnan’ı “taşdevrine” döndürmekapasitesine sahip olduğunu söyledi

Lübnan'ı 
taş devrine 
döndürürüz

AB'yi gelecek 
5 yıl yönetecek 

isimler belirlendi

Gazze'de olanlar soykırımdan
başka kelimeyle anlatılamazBirleşmiş Milletler (BM) Sağlık Hakkı Özel Raportörü Tlaleng Mofokeng Gazze’dekelimenin tam anlamıyla yok edilen bir grup insan olduğunu ve bu durumu ifadeetmek için ‘soykırım’ dışında başka bir kavram kullanılamayacağını söyledi

Biden ile Trump
canlı yayın

tartışmasına çıktı

Yardımların yarısından fazlası engellendi
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Yarım asır terzilik yaptıktan sonra 
emekli olan 3 çocuk babası İçöz, eşini 5 yıl 
önce karaciğer kanserinden kaybetti. 

 
İçöz, karısının acısını atlatamadan 

büyük oğlunun da kan kanseri olduğunu 
öğrendi. 

 
Hastalık nedeniyle çalışamayan 40 

yaşındaki oğluna ve onun ailesine bak
mak için yeniden mesleğe dönme kararı 
alan İçöz, dostlarının yardımıyla küçük bir 
terzi atölyesi açtı. 

 
Dikiş makinesinin başına yeniden 

geçen İçöz, AA muhabirine, hem eşinin 
hem de oğlunun kanserle mücadele 
sürecinde büyük zorluklar yaşadıklarını 
söyledi. 

 
"İsterse 23 bin lira tutsun almam" 
Bu hastalıkla mücadelenin maddi ve 

manevi zorluğunu en iyi kendisinin 
bildiğini belirten İçöz, atölyesini açarken, 
oğlunun da teklifiyle; 'bir nebze katkı 
olsun, dayanışma olsun' diye kanser 
hastalarından para almamaya karar 
verdiğini dile getirdi. 

 
Ömrü yettiğince mücadele etmeye, 

oğluna ve torunlarına bakmaya devam 
edeceğini vurgulayan İçöz, "Hem kendi 
geçimimi, hem de oğlumun geçimini 
sağlamak için burayı açtım. Şükür iyi kötü 
çalışıyoruz. Sağlığım sıhhatim yerinde. 
Eşimi kanserden kaybettik. Oğlum da 
kanser. Oğlum 'baba, kanser hastaların
dan para almasak mı?' dedi. Bu vesileyle 
kanser hastalarından ücret almamaya 
karar verdim. İsterse takım diktirsin, is
terse 23 bin lira tutsun almam. 'Para al
mayacağım' dedim ve almam." diye 
konuştu. 

 
İlk müşterisi de akciğer kanseri bir 

kadın oldu 
Kanser tedavisi gören müşterilerinin, 

onlara ücretsiz hizmet verdiğini duyduk
larında duygulandığına, diğer müşteri
lerinin de takdirini kazandığına dikkati 
çeken İçöz, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Bana teşekkür ediyorlar. 'İlk defa böyle 
bir şey gördük, Allah razı olsun' diyorlar. 
İnşallah bizim hayır hasenatımız da böyle 
olur. Parasal durumumuz belli. Zengin 
değiliz. Elimizden gelen bu kadar. Keşke 
daha çok olsa da daha çok yapsak. Sağ 
olduğum müddetçe aynı şekilde devam 
edeceğim. Ben her şeyi gördüm, geçirdim. 
Parasız, pulsuz da kaldım. İnsanların 

halinden anlıyorum. Allah tüm kanser 
hastalarına acil şifalar versin." 

Tesadüfen ilk müşterisinin de kanser 
hastası yaşlı bir kadın olduğunu aktaran 
İçöz, ücret kabul etmeyince müşterisinin 
zorla verdiği siftah parasını hala sak
ladığını, bazen arayıp halini hatırını sor
duğunu ifade etti. 

 
Müşterileri dua edince içinde bir ra

hatlık hissettiğini anlatan İçöz, "Hanımım 
için 'başın sağ olsun, Allah günahlarını af
fetsin' diye dua ediyorlar. Oğluma da iy
ileşmesi için dua ediyorlar. Bazen art 
niyetli insanlar da geliyor ama onları Al
lah'a havale ediyorum." dedi.

Kars'ta çiftçiler sıcaktan 
bunalan atlarını derede 

serinletiyor 

Gaziantep'ten Karabük'e 
yerleşen depremzede 

çiftçi, topraksız tarımla 
çilek üretiyor 

Nesli tükenme tehlikesi altındaki "Anadolu 
arısı" bozkırda yeniden çoğaltılıyor 

Erzurum yaylaları 500'ün üzerinde 
göçer aile ile 70 bin küçükbaşı ağırlıyor 

Eşini kaybettiği kansere oğlu da yakalanan terzi, 
bu hastalıkla mücadele edenlerden ücret almıyor 

 Tarım ve hayvancılığın yaygın yapıldığı 
Kars'ta bazı çiftçiler, sıcaktan bunalan at
larını derede serinletiyor. 

Selim ilçesinin Karahamza köyündeki 
genç çiftçiler, sıcaklığın gündüz 30 derec
eye çıkmasıyla günlük işlerinde yük taşıma 
ve ulaşım için kullandıkları atlarını serin
letmeyi ihmal etmiyor. 

Köyün 500 metre yakınındaki dereye 
götürdükleri atlarını suda koşturup 
yüzdüren çiftçiler, hem hayvanlarını serin
letiyor hem de keyifli anlar yaşıyor. 

Köylülerden Yener Demirci, AA 
muhabirine, atların çiftçiler için çok önemli 
olduğunu söyledi. 

Sıcak havalarda atların rahat etmesi ve 
hasat zamanına hazır olması için dereye 
getirdiklerini belirten Demirci, "Atlar, ata
larımızın, dedelerimizin, tarla ekiminde 
kullanıp her işini yapan dünyanın en güzel 
akıllı hayvanlarıdır. Biz de bunlarla tarla 
ekip, taşımacılık yapıyoruz. Bunların da 
hakkı suya girmek, serinlemek, temizlen
mek, yıkanmak. Biz de bugün abim ve 
kardeşlerimizle atlarımızı yıkayalım dedik. 
Havanın çok sıcak olması hayvanlara yan
sıdı. Biçim dönemi başlamadan biz de at
larımızı küçükken yüzdüğümüz bu büyük 
çaya getirdik. Hem kendimiz hem de at
larımızı yüzdürüyoruz." dedi. 

Ersin Aydoğan ise havaların çok sıcak 
olduğunu, bu nedenle atlarını yıkayıp 
serinletmek istediklerini anlattı.

Kuzyakaköseler köyünde eşi ve 2 
çocuğuyla 1 dönüm serada çilek üreten 43 
yaşındaki Mehmet Gökkaya, AA 
muhabirine, afetten sonra Nurdağı'ndan 
Safranbolu'ya geldiğini ve iş insanı Yılmaz 
Şefik Dizdar'ın serasını kiraladığını anlattı. 

Gaziantep'te de çilek üreticiliği yaptığını 
aktaran Gökkaya, "Burada da bu işi yap
maya karar verdik. Allah razı olsun, Şefik 
Amca bize çok yardımcı oldu. İleriyi gören 
bir insan olduğu için bu serayı kurmuş. Bu 
sera 1 dönüm. Topraksız tarım yapıldığı 
için üretim kapasitesi bakımından 3 
dönüme eş değer. 1 dönüm seraya 7 bin 
fide dikilirken, buraya 21 bin fide dikiliyor. 
Yani verim olarak 1 dönümden 3 dönüm 
gibi almış oluyorsun." ifadesini kullandı. 

Gökkaya, çilek fidelerini, su ve vitamin 
tutuculuğu daha iyi olduğu için Hindistan 
cevizinin kabuğundan üretilen torfa diktik
lerini belirtti. 

Serada eşi ve çocuklarıyla üretim yap
tığını dile getiren Gökkaya, şunları söyledi: 

"Çilekleri Karabük ve Safranbolu'daki 
marketlere veriyoruz. Fide başına 200 ila 
600 gram arasında verim alıyoruz. Burası 
Karabük'te ilk topraksız çilek üretilen sera. 
Geçen yıl, 1 buçuk dönüm serada topraksız 
üretim yapan bir yer daha kuruldu. Bu tür 
seraların kurulması bizim için de iyidir 
çünkü il dışından çilek alımını düşürür. 
Günlük toplayıp marketlere veriyoruz. 
Vatandaşlar taze çilek yemiş oluyor. İl 
dışından gelen çilekler en az 3 gün önce 
toplanmış oluyor."

Tarım ve Orman Bakanlığı Tarımsal 
Araştırmalar ve Politikalar Genel Müdür
lüğü (TAGEM), İl Tarım ve Orman Müdür
lüğü ile Kırşehir Arı Yetiştiricileri 
Birliğince 2019'da başlatılan "Anadolu 
Arısı Islah Projesi" kapsamında, Kırşe
hir'deki Kervansaray Dağları ile Boztepe, 
Çiçekdağı ve Mucur ilçelerinin dağ köy
lerinde araştırma yapıldı. 

 
Çalışmalarda nesli tükenme tehdidi al

tındaki yaklaşık 3035 canlı Anadolu arısı 
bulundu. Daha sonra İç Anadolu Bölge
si'ndeki illerden de aynı genetik ve ırktaki 
Anadolu arıları toplanarak projeye dahil 
edildi. 

 
Proje kapsamında, bağışıklığı ve bölg

eye uyumu yüksek seviyede olan Anadolu 
arısının çoğaltılmasına ve koloni oluştu
rularak yeni ana arı üretimine aynı yıl 
başlandı. 

 
İl Tarım ve Orman Müdürü Mustafa 

İlmeç, AA muhabirine, Anadolu arısında 
İç Anadolu Bölgesi'nde Kırşehir'in 
merkez konumunda olduğunu söyledi. 

 
Kentte arıcılığın gelişmesi için Bakan

lığın desteklerinin devam ettiğini belirten 
İlmeç, şöyle konuştu: 

 
"2019'dan bu yana Anadolu arısı ıslahı 

merkezi konumundaki Kırşehir'de, bu 
arının sürekliliğinin ıslah edilmesi 
sağlanıyor. Burada birçok arıcımız bu 
konuda faaliyet gösteriyor. Anadolu ırkına 
ait ana arı üretimi yapılıyor. Bu yıl 
Anadolu arısı ıslahında ana arı üretimi 
yapan işletmelerimize yaklaşık 400 bin li
ralık destek vererek onların üretime 
devam etmesini, bu çeşidi sürdürmesini 

sağlamış olacağız. 400 bin liralık makine 
ve ekipman ile ihtiyaç duyacağı üretim 
materyallerini arıcılarımıza teslim ettik." 

 
"Bu ırkın daha üstün özelliği ve 

farkındalığı var" 
Kırşehir Arı Yetiştiricileri Birliği 

Başkanı Raşit Umucu ise özel bir ırk olan 
Anadolu arısının, İç Anadolu'nun, özel
likle bozkırın doğa ve iklim şartlarına 
uygun olduğuna dikkati çekti. 

 
Genetik olarak mevsim sezgileri ile yağ

mursuzluk ve kuraklığa alışkın bir ırk 
olduğunu anlatan Umucu, üretim ve ıslah 
çalışmasının kısa değil uzun vadeli 
yapıldığını vurguladı. 

 
Umucu, Kırşehir'in dışında tüm 

Türkiye'ye Anadolu arısı dağıtımı yapıl
masının hedeflendiğini ifade ederek şun
ları kaydetti: 

 
"Islah çalışma istasyonumuzda bu sene 

250 ana arı üretimi yaptık. İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğümüzün desteğiyle 
yüzde 70 hibeyle Kırşehir'deki 
arıcılarımıza dağıtımını gerçekleştiriy
oruz. Arıların en çok sıkıntı çektiği 
dönem, sonbahar ve ilkbahardır. Sonba
hara girer ama ilkbahara çıkamaz. Bal 
üretimi, hijyeni ve hastalıkla mücade
lesinde bu ırkın daha üstün özelliği ve 
farkındalığı var. Burası bozkır, düzenli bir 
mevsim akışı olmaz. Burası tamamen en
demik bitkilere mahsus bir bölge ve kır 
çiçeği olan bir alan. Mevsime bağlı olarak 
gelişen bir bitki florası var. Bu bitki flo

rasına uyum sağlamış, bölgenin baharını 
ve kışını bilen, sezgilerle bal tüketimini 
daha dikkatli yapan bu arı ırkı ilkbahara 
da çıkabiliyor." 

 
Üreticilerden Hacı Çelik de 20 yıldan fa

zladır arıcılık yaptığını belirterek, 
"Anadolu arısı bozkırda tercih edilen bir 
arıdır. Hatta daha zor, çöle yakın şartlarda 
bile çalışabilen bir arıdır. Bal verimi, 
ailesini koruma özelliği, genlerini aktar
ması yüksektir. İnşallah ilerde Anadolu 
arısı çok daha iyi noktalara gelecektir." 
diye konuştu. 

Nurdan Umucu da birçok özelliği bulu
nan bu arının en çok uzun ömürlü olması, 
hastalıkla mücadelesi ve verimliliği ne
deniyle tercih edildiğine işaret etti.

Erzurum, geniş meralarında yetişen en
demik bitkileri, yüksek rakımlı yaylaları 
ve temiz su kaynakları ile göçer ailelerin 
yıllardır tercih ettiği illerin başında 
geliyor. 

Yaz aylarında hayvanlarını otlatmak 
için Erzincan, Diyarbakır, Elazığ, Şanlıurfa, 
Şırnak gibi şehirlerden binlerce küçükbaş 
hayvanın bulunduğu sürüleriyle kentteki 
yaylalara çıkan göçerler, yüksek rakımda 
kurdukları çadırlarda konaklıyor. 

Haziranın başında bölgeye gelen göçer 
aileler, eylül ayının sonuna kadar, süt, 
peynir, tereyağı ve koyun yünlerini sa
tarak geçimlerini sağlıyor. 

Göçer erkekler hayvan sürülerini ot
latırken, kadınlar da süt sağımı ve peynir 
hazırlama işlerini yapıyor. Çocukları ise 
günlerini yaylada ailelerine yardım edip, 
aralarında oyunlar oynayarak geçiriyor. 

 
Kentteki yaylalara bu sezon 500'ün üz

erinde göçer aile ile 70 bin küçükbaş hay
van geldi. 

 
"Türkiye'de mera varlığı bakımın

dan 2. sıradayız" 
İl Tarım ve Orman Müdürü Alpaslan 

Kenger, AA muhabirine, rakımın yüksek
liği ve endemik bitki türünün çok olması 
nedeniyle bölgenin yetiştiriciler için avan
tajlar sunduğunu, yaylalarda otlayan hay
vanların süt ve et kalitesinin arttığını 
söyledi. 

Erzurum'da 720 bin büyükbaş, 900 bin 
küçükbaş hayvanın bulunduğunu ifade 
eden Kenger, "Toplam 15 milyon 500 bin 
dekar mera varlığı ile Türkiye'de mera 
varlığı bakımından 2. sıradayız. Türkiye 
meralarının büyük bir kısmını şehrimizde 
barındırıyoruz. Göçerler özellikle Doğu ve 
Güneydoğu illerimizden, hayvancılık yap
mak için otlatma sezonunda geliyor. 
Şehrimizde toplam 21 lokasyonda 180 

bin dekar alanı ihtiyaç fazlası olarak be
lirledik. Toplam 70 bin küçükbaş hayvanı 
otlatma sezonunda misafir ediyoruz. Bu 
bir kültür, gelenek haline gelmiş. 4050 
yıldan bu yana bu geleneği devam ettiren 
çiftçilerimiz var." diye konuştu. 

Yakutiye ilçesinde, Fırat Nehri'nin kay
nağının bulunduğu Dumlubaba Yay
lası'nda, 2 bin 600 rakımda ailesiyle çadır 
kuran Erzincanlı İsmet Beydili ise Erzu
rum Valiliği ve Tarım ve Orman Müdür
lüğünün belirlediği tarihlerde bölgeye 
geldiklerini anlattı. 

Yaylada 50 göçer ailenin bulunduğunu 
dile getiren Beydili, şöyle devam etti: 

"Göçer ailelerimiz geçim kaynağı için 
bu mesleği yapıyor. Mesleğin temel ürün
leri de hayvanın eti, sütü ve yağı. En favori 
ürünümüz Erzincan tulum peyniridir. 
Sabah 10.00'da ve akşam olmak üzere 
günde iki defa sağım yapılır, peynirler 
doğal mayayla mayalanır. Mevsim şart

larına göre tulum haline getirilir. Burada 
ürettiğimiz tulum peynirini tüm 
Türkiye'ye gönderiyoruz." 

 
"Doğayla baş başayız" 
Beydili, göçer hayatının önemli bir 

kültür olduğuna işaret ederek şunları kay
detti: 

"Göçerlik, hayvancılığın kökeni, Orta 
Asya Türk kültüründen gelen bir meslek. 
Doğayla baş başayız, gecemiz 
gündüzümüz yok. Kar, yağmur demeden 
tüm aile bireyleriyle herkes çalışıyor. 
7'den 70'e birlikte bu işi yaparak üstesin
den gelmeye çalışıyor. Buradaki üretici
lerin üzerinde sadece bez çadır var. Göçer 
hayatımızda bayanların rolü çok önemli. 
Nasırlaşmış öpülesi elleri ile koyunları 
sağıyor, peynirleri yapıyor, odunu 
topluyor, tezek topluyorlar. Yapmadıkları 
iş yok. Çocuğunu sırtında taşır, bebeği ile 
birlikte çalışır. 

Konya'da karısını kaybettiği kansere oğlu da yakalanan 67 yaşındaki terzi Fevzi İçöz, 
bu hastalığın tedavisini görenlere ücretsiz hizmet vererek dayanışma örneği sergiliyor. 
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TRT'den yapılan açıklamaya göre, 
çocukların bulunduğu her mecrada olmak 
için çalışan TRT Çocuk, web sitesi, mobil 
oyun ve uygulamalarıyla kullanıcılara 
ücretsiz ve reklamsız temiz içerik sağlıyor. 

 
İlk yerli mobil oyun üreticisi çocuk 

kanalı olan TRT Çocuk, 39 mobil oyun ve 
uygulamasıyla 125 milyon indirilmeyi 
aştı. Böylece TRT Çocuk, dijital platform
larda Türkiye'nin en çok tercih edilen 
çocuk kanalı oldu. 

 
Kullanıcılar, oyunlar ve uygulamaya 

istedikleri her an ve her yerde akıllı ciha
zlarından erişim sağlayabiliyor. 

 
Uygulamalarla, çocukların kazanım

larını artırmak, onları eğlenceli ve güve
nilir içeriklerle buluşturmak hedefleniyor. 

 
TRT Çocuk Kanal Koordinatörlüğü 

bünyesindeki psikolog, pedagog, çocuk 
gelişim uzmanı ve içerik editörleri tarafın
dan detaylı değerlendirme sürecinden 
geçirilerek tasarlanan uygulamaların 
altyapı çalışmaları, TRT Yeni Medya Kanal 

Koordinatörlüğü tarafından yürütülüyor. 
 
Uygulamalar "Öğretmen Onaylı" rozet 

kazandı 
Öğretmenler ile çocuk eğitimi ve medya 

uzmanları, uygulama mağazasında çocuk
lara yönelik yüksek kaliteli uygulamalarla 
ilgili önerilerde bulunuyor. Öğretmenler 
ve uzmanlar, uygulamaları, tasarıma, ilgi 
çekiciliğe, geliştirici niteliğe, yaşa uygun
luğa, reklamların uygunluğuna, uygulama 
içi satın almalara ve tanıtımlara göre 
derecelendiriyor. 

 
TRT Çocuk'un eğitici ve eğlendirici 

oyunlarından birçoğu "Öğretmen Onaylı" 
olma özelliğine sahip. TRT Çocuk Kita
plık'ın da "Öğretmen Onaylı" rozet al
masıyla, bu ünvana sahip TRT Çocuk 
oyunlarının sayısı 32'ye yükseldi. 

 
Bu uygulamalar arasında "TRT Çocuk 

Oyun Dünyası", "İbi", "Ege ile Gaga", 
"Rafadan Tayfa Mahalle", "Rüzgar Gülü", 
"Zorlu Yarış", "Canım Kardeşim", "Yarışçı", 
"Yapboz", "Müzik Atölyesi", "Maysa ve 
Bulut" da yer alıyor.

GALATAPORT İSTANBUL, 
“RIHTIMDA YOGA” 

SERİSİNİN İKİNCİSİNE 
HAZIRLANIYOR 

Topkapı 
Sarayı'nda gece 
turları başlıyor 

Türkçeye ve Türk tarihine 
büyük katkılar sunan ilim 

adamı: Mehmet Fuad Köprülü 

Irak'ın Halepçe  
kentindeki Osmanlı  
yadigarı 150 yıllık el  

yazması Kur’an-ı Kerim 
özenle korunuyor 

Özbekistan'daki Orta Asya'nın ilklerinden Taşkent 
Metrosu, adeta yer altı sanat müzesini andırıyor 

TRT Çocuk'un dijital uygulamaları 
125 milyondan fazla indirildi 

Galataport İstanbul, öncü yoga stüdyosu 
Cihangir Yoga ile hayata geçirdiği 
“Rıhtımda Yoga” serisinin ikincisi 29 Hazi
ran Cumartesi günü 08:00’da dünyaca ünlü 
yoga eğitmeni Chris Chavez tarafından 
gerçekleştirilecek. Ücretsiz ve herkese açık 
olarak düzenlenecek etkinlikte katılımcılar, 
Boğaz havası ve Tarihi Yarımada manzarası 
eşliğinde bütünsel bir arınma seansının 
keyfini çıkaracak. 
İstanbul’un dünyaya denizden açılan 

kapısı Galataport İstanbul, ilham verici pro
jelerine yenilerini eklemeyi sürdürüyor. 
Kiko Milano ve Volkswagen sponsor
luğunda Cihangir Yoga ile uzun soluklu bir 
iş birliğine adım atan Galataport İstanbul, 
“Rıhtımda Yoga” adlı kolektif aktivite 
serisinin ikincisini 29 Haziran Cumartesi 
08:0009:00 saatleri arasında düzenleye
cek. İlk buluşmada yüzlerce yoga tutku
nunu bir araya getiren Galataport İstanbul, 
yine misafirlerine unutulmaz anlar yaşata
cak. Detoks by Tost da sağlıklı tatlarıyla 
etkinliğe renk katacak. 

Her yaştan insana ücretsiz katılım 
olanağı sunan “Rıhtımda Yoga”, kişilerin 
sabahın erken saatlerinde Boğaz’a karşı 
pozitif enerji depolamalarını sağlayacak. 
“Rockstar Yogi” adıyla bilinen dünyaca ünlü 
yoga eğitmeni ve Cihangir Yoga partneri 
Chris Chavez’in temel yoga pozları ve nefes 
tekniklerini uygulamalı bir şekilde aktara
cağı programda katılımcılar, öz benliklerini 
keşfetmek üzere keyifli bir yolculuğa çıka
caklar. Meraklıları tarafından büyük ilgi 
toplayan “Rıhtımda Yoga” serisinin devamı; 
27 Temmuz, 31 Ağustos ve 21 Eylül’de 
gerçekleşecek. 29 Haziran seansı için kay
dınızı Cihangir Yoga adresinden oluştura
bilir, matınızı yanınızda getirerek 
Galataport İstanbul’un keyif ve huzur dolu 
atmosferinde güne harika bir başlangıç ya
pabilirsiniz. 

Başkanlıktan yapılan açıklamaya göre, Topkapı 
Sarayı'nı gece keşfetme imkanı sunan uygulama, yarın 
başlayacak. Yeni uygulama ile Topkapı Sarayı, her 
cumartesi 21.0023.00 arasında gezilebilecek. 

Saraya gece ziyaretleri gruplar halinde gerçekleştir
ilecek. İlk grup yarın saat 21.00'de, ikinci grup ise saat 
22.00'de kabul edilecek. Grupların 300 kişiyi geçmeme
sine dikkat edilecek. 

 
Haremi Hümayun'un birçok bölümü de gece 

gezilebilecek 
Tarih meraklılarını geçmişte bir yolculuğa çıkaracak 

olan gece turlarının başlangıç ve bitiş noktası Babı Hü
mayun olacak. Gezi kapsamında ikinci avluda yer alan 
Divanı Hümayun, Kubbealtı ve Saray Saatleri Galerisi 
görülebilecek. 

Harem bölümünde de Karaağalar Mescidi, Karaağalar 
Taşlığı, Cariyeler Koridoru, Valide Sultan Dairesi, 
Hünkar Hamamı, III. Murat Has Odası, Gözdeler Dairesi 
ve Mabeyn Taşlığı, Altın Yol ile yeni sergi düzeniyle 
yakın zamanda ziyarete açılan Kuşhane Mutfağı 
gezilebilecek. 

Gece ziyaretleri kapsamında Topkapı Sarayı'nın 
üçüncü avlusunda yer alan Arz Odası, Mukaddes 
Emanetler Dairesi ve Fatih Köşkü ile Hazine Sergisi de 
yeniden keşfedilebilecek. 

Topkapı Sarayı'nın dünyaca ünlü Hazine Sergisi 
içerisinde yer alan Kaşıkçı Elması, Topkapı Hançeri ve 
Altın Taht gibi şaheserler de görülebilecek. 

Ziyaretçiler saraydaki gece turunda Havuzlu Teras'ta 
dolaşabilecek, İftariye Kameriyesi'nden ise İstanbul'u 
seyredebilecek. 

Geziye özel biletler gişeden temin edilebilecek.

Sadrazam Köprülü Mehmet Paşa’nın soyundan gelen 
Köprülü, 4 Aralık 1890'da İsmail Faiz Bey ile Hatice 
Hanım'ın çocuğu olarak İstanbul'da dünyaya geldi. 

Köprülü, Yerebatan semtindeki Ayasofya Merkez 
Rüşdiyesi'ni bitirdikten sonra Mercan İdadisi'ne girdi. 
Yabancı dil eğitimine oldukça önem veren Köprülü, Ara
pça, Farsça ve Fransızca öğrendi. 

Usta edebiyatçı, erken yaşta şiir yazmaya başladı. 
Basılan ilk şiiri, 1905'te 2. Abdülhamid Han için yazdığı 
methiye oldu. 

Hukuk eğitimini yarıda bıraktı 
Ankara Hukuk Fakültesine 1907'de başlayan 

Köprülü, üçüncü sınıftayken okulu bıraktı. Fakülteyi 
bıraktıktan sonra başka bir okula devam etmeyen ve 
üniversite diploması olmayan Köprülü, Hikmet Feridun 
ile yaptığı söyleşide, "Niçin bir yüksek mektep bitirme
diniz?" sorusuna şöyle cevap vermişti: 

"İdadiden sonra hukukta üç sene okudum. İmtihan
larımda gayet muvaffak oldum lakin hukukta büyük bir 
hayal kırıklığı ile karşılaştım. Tedrisat son derece fena 
idi. Benim talebesi bulunduğum 1907 Darülfünun'u bir 
alemdi. İslam hukukunu okutan hocalardan istifade 
etmediğimi söyleyemem. Ancak yeni Avrupa ilimlerini 
okutanlar lisan bilmezdi. Ellerine geçmiş yalan yanlış 
tercümelerden, eminim kendileri de bir şey anlama
yarak, ders verirlerdi ki ben bu eserleri, elimde bulunan 
asıllardan okumayı tercih ederdim. Fransızcayı ho
calarımdan daha iyi biliyordum. Hatta bazı dersleri, bazı 
bahisleri, onlardan daha çok önce ve daha iyi öğrenmiş
tim. hukukta fazla kalmak, zaman kaybetmekten başka 
bir şey değildi. Bir diploma için bunu göze alamıyor
dum. Kendi başıma kendimi daha iyi yetiştireceğimi an
lamıştım. Sonra benim ihtisasını yapmak istediğim ilim 
sahasının mektebi de yoktu ki, ben oradan mezun olabi
leyim.

Osmanlı döneminde Hattat Ahmed 
Dareyani tarafından yazılan Kur’anı Kerim 
nüshası günümüze kadar muhafaza edildi. 

Osmanlı sultanları için dua ile başlayan 
ve 1883 yılında tamamlandığı düşünülen 
eser, 1966’da Halepçe kırsalında imamlık 
yapan Seyid Nureddin Serget’e emanet 
edildi. 

Serget'ten sonra ise nüsha din adamı 
Ebubekir Nureddin Habib tarafından ko
ruma altına alındı. 

Halepçeli din adamı Ebubekir Nureddin 
Habib, AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
Kur’anı Kerim’in yazılmasında kullanılan 
mürekkebin ağaç yapraklarından elde 
edildiğini belirterek, her sayfasının özel bir 
şekilde tasarlandığı ve üç ayrı renkte 
çerçeve çizildiğini kaydetti. 

Habib, “Kullanılan kağıtlar da sarı. O za
manlarda medreselerde kağıda safran ile 
sarı renk verilirdi. Çünkü sarı renk gözü 
yormadığı için o zamanlar tercih ediliy
ordu.” ifadelerini kullandı. 

Bu eserin ne zaman yazılmaya baş
landığının bilinmediğini belirten Habib, 
ancak hattat Dareyani’nin, hicri 1304 tari
hini yazdığını bunun da miladi 1883'e denk 
geldiğini vurguladı. 

 
“Ya Rabbi, (Osmanlı) sultanlarımıza 

zafer ruhu bağışla” 
Habib, Kur’anı Kerim’in girişinde bulu

nan “Ya Rabbi, sultanlarımıza zafer ruhu 
bağışla, askeri güçlerimize başarı nasip et” 
duasının Osmanlı sultanları için yapıldığını 
söyledi. 

Kur’anı Kerim’i yıllardır büyük bir 
özveriyle koruyan Habib, “Bu eser bize 
miras kaldı ve onu korumakla görevliyiz. 
Irak Müzesi de yüksek para karşılığında 
almak istedi ancak bunu kabul etmedik.” 
diye konuştu.

Orta Asya'da inşa edilen bu ilk 
metrodaki istasyonlar, mimarisi, du
varlarına işlenen nakış, desen ve 
resimleri, dekorasyonu ve sanatsal 
özellikleriyle görenleri hayran 
bırakıyor. 

 
Sovyetler Birliği döneminde 

1972'de inşasına başlanan ve 
genişletme çalışmaları süren 
Taşkent Metrosu, 70,8 kilometre 
uzunluğundaki 4 hattı, bunları bir
birine bağlayan 5 geçiş noktası ve 
31'i yer altı, 19'u yer üstü 50 istasy
onuyla her gün yarım milyondan 
fazla yolcuya hizmet veriyor. 

 
Taşkent Metrosu'nun "Çilanzar" 

olarak adlandırılan ilk hattı, 1977'de 
hizmete açıldı. 23,7 kilometre uzun
luğundaki bu hat, 17 istasyondan 
oluşuyor. 

 
Metronun 14,3 kilometre uzun

luğundaki "Özbekistan" hattı ise 
1984'te faaliyete başladı. Bu iki hat, 
şehrin tam merkezinde Pahtakor ve 
Alişir Nevai istasyonlarında kurulan 
geçiş noktası üzerinden birbirine 
bağlı durumda. 

 
Özbekistan'ın bağımsızlığını 

kazanmasının ardından inşaatına 
başlanan, 10 kilometre uzunluğun
daki 8 istasyondan oluşan "Yunus
abad" hattı 2001'de, Taşkent 
Metrosu'nun 4'üncüsü olan "Özbek
istan'ın Bağımsızlığının 30. Yılı" hattı 
da 2020'de hizmete açıldı. 

 
Yeni istasyonların inşaatı süren 

Taşkent Metrosu'nun toplam uzun
luğunun 2030'da 150 kilometreye 
ulaşması hedefleniyor. 

 
Her istasyon, farklı tasarım

larıyla dikkati çekiyor 

Yaklaşık 50 yıllık geçmişe sahip 
Taşkent Metrosu'nun istasyonları, 
tasarlandığı döneme göre farklı mi
mari tarzlarıyla adeta yer altı sanat 
müzesini andırıyor. 

 
Bazılarının yapımında Orta Asya 

camilerine özgü kubbe tekniğinin 
kullanılması, istasyonlara özgün 
görüntü veriyor. Bazı istasyonlarda 
milli desen ve dekorasyonlarla 
süslenen kolonlar da farklı estetik 
doku oluşturuyor. 

 
İstasyonlar, Yunusabad, Çilanzar 

ve Almazar gibi yer adlarının yanı 
sıra Emir Timur, Biruni, Uluğbey, Ali 
Şir Nevai, Abdulla Kadiri, Gafur 
Gulam, Aybek, Hamid Alimcan ve 
Yunus Rajabiy gibi önemli şahsiyet
lerin adını taşıyor. 

 
Ünlü Özbek şairin adının verildiği 

Ali Şir Nevai İstasyonu'nun duvar
larındaki seramik panellere eser
lerinde kaleme aldığı kahramanların 
simaları işlenmiş. Burası "dünyanın 
en güzel metro istasyonlarından 
biri" olarak nitelendiriliyor. 

 
Uzay görünümü kazandırılarak 

ışıklandırılmış ve süslenmiş Kom
zonotlar İstasyonu'nun duvarlarında 
Özbekistan'da doğan Rus kökenli 
kozmonot Vladimir Canibekov'un 
uzaydaki görüntülerine yer verilmiş. 

 
Bağımsızlık Meydanı ve Alişir 

Nevai istasyonları, benzersiz proje 
temelinde inşa edilmeleri ve tavan
larının diğerlerinden çok daha yük
sek olmasıyla dikkati çekiyor. 
Özbekistan halk ressamı Cengiz Ah
marov tarafından dekore edilen bu 
iki metro durağı, Taşkent'in en güzel 
istasyonları arasında. 

 

"Herkes, mutlaka Taşkent Metro
su'nu ziyaret etmeli" 

Özbek mimar Alişir Sabirov, AA 
muhabirine, Sovyetler Birliği döne
minde inşaatına başlanan Taşkent 
Metrosu'nun kendi dönemi için çok 
büyük ve özel bir proje olduğunu 
söyledi. 

 
Şehrin yer altı sularının geçtiği ve 

deprem riskinin yüksek olduğu 
bölgede yer almasından dolayı 
metronun zorlu koşullarda inşa 
edildiğine dikkati çeken Sabirov, 9 
büyüklüğündeki depreme dayanlıklı 
metro hattı için birçok bilimsel 
araştırma enstitüsünün çalıştığını 
anlattı. 

Sabirov, Taşkent Metrosu'ndaki 
bazı istasyonların inşaatında ilk kez 
Orta Asya mimarisine özgü kubbe 
tekniğinin tercih edildiğini dile getir
erek, kubbeli yapıların daha önce 
Orta Asya bölgesindeki cami ve 
sarnıçlarda yaygın kullanıldığını 
vurguladı. 

 
Kubbeli camilere nispeten yer al

tına kubbe inşa etmenin sanıldığın
dan daha zor olduğunu söyleyen 
Sabirov, buna rağmen ilk defa 
Taşkent'teki metroda kullanılan bu 
tekniğin çok başarılı olduğunu ve is
tasyonlara farklı estetik görüntü 
verdiğini ifade etti. 

 
Sabirov, "Taşkent metro istasyon

ları, kendi döneminin en iyi mimari 
yapıları olmakla birlikte en güzel 
sanatsal özellikleri de taşıyor. 
Taşkent Metrosu'nun duvarlarına 
işlenen nakış, resim, desen ve deko
rasyonlar, kubbe ve sütunlarla adeta 
yer altı müzesini andırıyor. Taşkent'e 
gelen herkes, mutlaka Taşkent Met
rosu'nu ziyaret etmeli." diye 
konuştu.

TRT Çocuk, 39 mobil oyun ve uygulamasıyla 125 milyon indirilmeyi aşarak 
dijital platformlarda Türkiye'nin en çok tercih edilen çocuk kanalı oldu. 
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Bahçelievler Zafer Mahallesi 
Yadigâr Sokak’ta 5 katlı binanın 
alttan 3 katında çökme meydana 
geldi. Üstten 2 katı zemine oturdu. 
Çökme nedeniyle bina arka 
sokakta bulunan binaya yaslandı. 
Çöken binanın yaslandığı binaya 
kısmen zarar verdiği görüldü.  

 
Olayın ardından 04.50’de ih

barın gelmesi üzerine İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi (İBB) ekip
leri bölgeye sevk edildi. Çökme 
nedeniyle yapılan çalışmalarda İs
tanbul İtfaiyesi, AFAD ve UMKE 
arama faaliyetinde bulundu.  35 
personelle görev yapan İstanbul 
İtfaiyesi, 2 K9 köpekli ve elek

tronik dinleme cihazı destekli 
olarak çalışmalarını yürüttü. 
Olayda can kaybı ve yaralı tespit 
edilmemesi üzerine arama çalış
malarına son verildi.  

 
İSKİ ve İGDAŞ ekipleri güvenlik 

için su ve gaz girişini kesti. İGDAŞ 
ekipleri bina ve çevresinde gaz 
ölçüm cihazıyla ölçüm yaptı. 
Güvenlik tedbiri nedeniyle bi
nanın bulunduğu sokak ve çevre 
sokaklara gaz sağlayan vana kap
atıldı. Herhangi bir gaz kaçağı 
tespit edilmedi. 

 
İBB’ye bağlı Yol Bakım ve Alt 

Yapı Koordinasyon Daire Başkan

lığı, Sosyal Hizmetler Daire 
Başkanlığı, AKOM, Zabıta ve 153 
Yerinde Çözüm ekipleri yapılan 
çalışmaları destek vermek ve bina 
sakinlerinin ihtiyaçlarını karşıla
mak için çalışma yürüttü.  

 
Yıkılan binanın 1980 yılında 

inşa edildiği ve inşa edildiği 
haliyle yapı kayıt belgesi bulun
duğu tespit edildi. Ancak üstteki 2 
ve bir çekme katın sonradan ilave 
olduğu ve yapı kayıt belgesi bu
lunmadığı saptandı. 8 daire 2 
dükkandan oluşan binanın 6306 
sayılı yasa kapsamında riskli yapı 
tespiti bulunmuyor.

Eyüpsultan Belediyesi 
sokaktaki minik dost
larımızın yardımına koş
maya devam ediyor. 
Sokakta yeni doğmuş, an
nesi tarafından terk 
edilmiş ve bakıma muhtaç 
yavru kedilerin imdadına 
Eyüpsultan Belediyesi Gök
türk Pati Kliniği yetişiyor. 

 
Eyüpsultan Belediyesi 

Veteriner İşleri Müdürlüğü 
ekipleri, ilçede yaptıkları 
denetimler sırasında veya 
vatandaşlardan gelen ih
barlar doğrultusunda an
nesi tarafından terk 
edilmiş, yeni doğmuş ve 
bakıma muhtaç sahipsiz 
kedileri bulundukları yer
den alıyor. 

 
Yavru kediler sonrasında 

Göktürk Pati Kliniği’ne ge
tiriliyor. 

 

SAHİPSİZ KEDİLER SÜ
TANNELERE EMANET 

 
Kliniğe getirilen yavru 

kediler, burada yeni doğum 
yapmış ve yavru kedileri 
emzirmeye uygun “Sü
tanne” kedilerin şefkatli 
kollarına teslim edilerek 
beslenme ihtiyaçları 
karşılanıyor. 

 
Klinikte düzenli olarak 

sağlık kontrolleri de 
yapılan yavru kediler 
beslenme ihtiyaçlarını 
kendileri giderecek du
ruma geldiklerinde ise 
sahiplendiriliyorlar. 

 
Minik dostların sütanne 

ve sahiplendirilme sürecini 
anlatan Eyüpsultan 
Belediyesi Veteriner 
hekimlerinden Ümit Bar
dakçı, şunları söyledi: “Pati 
Kliniğimizde yavrulu an

nelerimiz var. Annesinin 
terk ettiği, sokakta bul
duğumuz yavruları bu
radaki sütannelerimize 
vererek bakımlarını yapıy
oruz. Ayrıca gönüllülerimiz 
de gelerek buradaki 
çalışan arkadaşlarımıza, 
yavruların emzirilmesi, tu
valet ihtiyaçlarının 
karşılanması gibi konu

larda destek veriyor. Bu
rada gönüllüler eşliğinde 
yapılan temizlik, emzirme 
gibi olaylar bittikten sonra 
hekim kontrolleri yapılıyor. 
Bu arada, kliniğimize gelen 
vatandaşlarımızın minik 
dostları için kısırlaştırma 
taleplerini de alıyoruz ve 
Kemerburgaz’da bulunan 
kliniğe sevkini sağlıyoruz.”

Vatandaşlardan gelen yoğun taleplerin ardından 
Ataşehir Deresi üzerine yaya köprüsü kurma çalış
malarına başlayan Ataşehir Belediyesi, Yenişehir ve 
Atatürk mahalleleri arasında bağlantıyı kolaylaştıracak. 
10 yıllık sorunu çözecek olan köprü, vatandaşların 
ulaşım mesafelerini de 1,5 kilometre kısaltacak. 

Yenişehir Mahallesi’nde Uğurlutaş ve Adil sokaklar 
arasına yürüyüş yolu yapımını sürdüren Ataşehir 
Belediyesi, vatandaşlardan gelen yoğun talep üzerine 
bu yürüyüş yoluna bir yaya köprüsü ekleyerek Yenişe
hir ve Atatürk mahalleleri arasında daha kolay bir geçiş 
sağlayacak. 

Yürüyüş yolu ile Atatürk Mahallesi 2. Cadde’ye yaya 
bağlantısı sağlanacak köprü, Ataşehir Deresi üzerine 
kurulacak. İki mahalle arasında ulaşımı kolaylaştıracak 
köprü sayesinde vatandaşlar daha kısa sürede varmak 
istedikleri noktalara ulaşacaklar. 

Ulaşım mesafesini 1,5 km kısaltıp 10 yıllık 
sorunu çözecek 

10 yıllık bir sorunu çözecek köprü, yaya vatan
daşların yollarını yaklaşık 1,5 kilometre kısaltmalarını 
sağlayacak. Kurulum çalışmalarına başlanan köprü, 
temmuz ayı sonuna kadar vatandaşların kullanımına 
açık hale gelecek.    

“Ekiplerimiz Hızlı Bir Şekilde Çalışıyorlar” 
Ataşehir Belediye Başkanı Onursal Adıgüzel, “Ma

halle sakinlerimizin bizden talep ettiği, Yenişehir Ma
hallesi ile Atatürk Mahallesi’ni yaya olarak birbirine 
bağlayacak yaya köprüsünü hazırlamaya başladık. 
Vatandaşlarımızın en erken zamanda bu köprüyü kul
lanabilmeleri için, ekiplerimiz hızlı bir şekilde çalışıyor
lar.  Ataşehir’i daha yaşanabilir bir ilçe yapmak için 
çalışmalarımızı tüm hızıyla sürdürüyoruz. Mahalleler
imize şimdiden hayırlı olsun” açıklamasında bulun.

Küçükçekmece Belediyesi, 20252029 Stratejik 
Planı’nın hazırlanması aşamasında gençleri de sürece 
dâhil etmek amacıyla 'Gençlik Çalıştayı' düzenledi. 
Belediye Binası Meclis Salonu’nda gerçekleştirilen 
çalıştaya; Küçükçekmece Belediye Başkanı Kemal Çebi, 
Başkan Yardımcıları, Birim Müdürleri, Akademisyenler 
ve çok sayıda öğrenci katıldı. Çalıştayın açılış konuş
masında şeffaf ve katılımcı yönetime vurgu yapan Çebi, 
kentin geleceği için atılacak adımların sadece belediye 
yönetiminin kararıyla değil, halkın istek ve ihtiyaçları 
doğrultusunda şekillenmesi gerektiğini söyledi. 

Küçükçekmece Belediyesi Strateji Geliştirme Müdür
lüğü tarafından düzenlenen Gençlik Çalıştayı’nda, 18
30 yaş arası lise ve üniversite öğrencileri projelerini 
ileterek, talep ve şikâyetlerini dile getirdi. Çalıştayda; 
kurumsal gelişim, çevre yönetimi, afet yönetimi, 
mekânsal gelişim, kültür hizmetleri, sosyal destek 
hizmetleri, ilçe toplum düzeni gibi 7 konu başlığı al
tında gençler görüş ve önerilerini sıraladı. 

Kemal Çebi: Toplumun her kesiminden talep almak 
ve değerlendirmekle yükümlüyüz 

Gençlere katılımlarından dolayı teşekkür eden 
Başkan Kemal Çebi, ‘’5 yıllık strateji planının hazırlan
masında ve kentin yönetiminde sizin gibi gençlerin, 
muhtarların, kanaat önderlerinin ve sivil toplum kuru
luşlarının görüşlerinin etkili olacağını düşünüyorum. 
Bu süreçte tüm halkımızın fikrine ihtiyacımız var. Bir
inci hedefimiz; harcanan paranın vatandaşa ait olduğu
nun bilincinde olarak onu harcarken de kaynakların 
doğru kullanılması ve israf edilmemesi gerektiğidir. 
Sizin önerilerinizi, desteklerinizi almak için buradayız. 
Sadece sizden değil toplumun her kesiminden talep 
almak ve değerlendirmekle yükümlüyüz. Yerel yöne
timlerin görevi; vatandaşın yaşam alanında her türlü 
imkânı sunabilmek ve bunları sunarken de sosyal 
belediyecilikten uzaklaşmamak ve herkese eşit şekilde 
hizmet verebilmektir’’ dedi.

Ataşehir Belediyesi ekip
leri tam kadro sahaya 
inerek mahallelerde 
hizmet seferberliği başlattı. 
Mahallelere hızlı ve geniş 
kapsamlı hizmet sunulan 
uygulamanın ilk durağı 
İnönü Mahallesi oldu.   

Ataşehir Belediyesi, sa
hada hizmet veren tüm 
ekipleriyle alana inerek 
hizmet seferberliği başlattı. 
Mahallelere hızlı ve yoğun 
hizmet sunulan uygula
manın ilk durağı olan 
İnönü Mahallesi’nde; geniş 
kapsamlı temizlik, bakım 
ve onarım çalışmaları 
gerçekleştirildi. 

Park ve Bahçeler Müdür
lüğü’nden Veteriner İşleri 
Müdürlüğü’ne, Temizlik İş
leri Müdürlüğü’nden Fen 
İşleri Müdürlüğü’ne, Zabıta 
Müdürlüğü’nden Ulaşım 
Hizmetleri Müdürlüğü’ne 
kadar tüm ekiplerin sa
hada olduğu uygulamada; 
İklim Değişikliği ve Sıfır 
Atık Müdürlüğü de destek 
sağladı.   

Çalışmalarda 100’den 
Fazla Personel Görev Aldı 

100’ü aşkın personelin 
görev aldığı çalışmada; 2 iş 
makinesi, 3 kamyon, 1 as
falt robotu ve temizlik 
araçları kullanıldı. 

İnönü Mahallesi Leylak

lar Sokak 
çevresinde 
gerçekleştirilen 
bakım çalış
malarında Veter
iner İşleri 
Müdürlüğü ekip
leri ilaçlama 
faaliyetleri 
yürütürken, 
Temizlik İşleri 
Müdürlüğü de 
sokaklardaki 
temizlik ve 
yıkama işlerini 
üstlendi. Park ve 
Bahçeler Müdür
lüğü ot biçme işlemlerini 
gerçekleştirirken, Fen İş
leri Müdürlüğü ise iş 
makineleriyle yol bakım ve 
onarım çalışmalarıyla 
hasarlı yolları onardı. İklim 
Değişikliği ve Sıfır Atık 
Müdürlüğü ise yollardaki 
atıkları toplayarak 
çevrenin korunması için 
çalışmalarını sürdürdü. Bu 
süreçte aksaklık yaşanma
ması için Zabıta ekipleri de 
çalışma alanında işleyişin 
başarılı bir şekilde 
sürdürülebilmesi için 
güvenlik desteği sağladı.   

“Mahalledeki Her Türlü 
Temizlik, Bakım ve Düzen
leme İhtiyacına Cevap 
Vereceğiz” 

İnönü Mahallesi'nde 

gerçekleştiren çalışmaları 
yerinde denetleyen Ataşe
hir Belediye Başkanı Onur
sal Adıgüzel, “İnönü 
Mahallemizde büyük bir 
temizlik ve bakım çalış
ması başlattık. Ot biçimin
den temizliğe, yol 
bakımdan ulaşım kon
trolüne, geri dönüşümden 
zabıta işleyişine kadar tüm 
ekiplerimizle sahadayız. 
Mahallelerimizdeki her 
türlü temizlik, bakım ve 
düzenleme ihtiyacına hız 
kesmeden cevap vermeye 
devam edeceğiz” açıkla
masında bulundu.  

Başkan Onursal 
Adıgüzel’in katılımıyla bir
likte, üst düzey motivasy
onla yapılan çalışmalarda, 
mahalle sakinlerinin 

yaşam kalitesini artırmak 
ve çevre sağlığını korumak 
için yoğun bir çaba sarf 
edildi. 

Mahalle sakinleriyle 
doğrudan etkileşimde bu
lunarak onların 
ihtiyaçlarını yerinde gö
zlemleyen Başkan Onursal 
Adıgüzel, çözüm odaklı 
çalışmaların sürdürüle
ceğini belirtti. Saha ekip
lerinin görevlerini titizlikle 
yerine getirdiğini vurgu
layan Başkan Adıgüzel, “Bu 
tür katılımlar, yerel yöne
timlerin vatandaş odaklı 
hizmet anlayışını 
pekiştiren ve şehir yöneti
mini daha şeffaf ve etkili 
hale getiren önemli adım
lardır” dedi.  

 

TEGV yaz etkinlik 
dönemi başladı İBB EKİPLERİ BAHÇELİEVLER’DE 

ÇALIŞMALARINI TAMAMLADI 

Yavru kedilere “Sütanneler” bakıyor İKİ MAHALLE ARASINDA 10 
YILLIK SORUNU ÇÖZECEK 

KÖPRÜ: İLK KAZMA VURULDU

KÜÇÜKÇEKMECELİ GENÇLER ‘BENİM 
KENTİM BENİM GELECEĞİM’ DEDİ

ATAŞEHİR BELEDİYESİ TAM 
KADRO SAHADA: HİZMET  

SEFERBERLİĞİ BAŞLATILDI

Türkiye genelinde 27 ildeki 75 nok
tasında Türkiye Eğitim Gönüllüleri Vakfı 
(TEGV)’in yaz etkinlikleri başladı. İlköğre
tim çağındaki tüm çocuklara açık ve ücret
siz olan etkinliklerle, zamanı etkin 
kullanma, grup çalışması, eleştirel ve 
yaratıcı düşünme gibi yaşam becerilerinin 
gelişmesine katkı sağlanırken, aynı za
manda çeşitli temalar aracılığıyla farklı 
kültürleri tanımaları, çevre bilinci kazan
maları, haklarını öğrenmeleri ve okuma 
alışkanlıklarını geliştirmeleri hedefleniyor. 

“Bir Çocuk Değişir, Türkiye Gelişir” mot
tosuyla nesillerin çağdaş ve evrensel 
değerler ile Cumhuriyet’in temel ilkelerine 
bağlı yetişmesi için Türkiye genelindeki 
etkinlik noktalarında nitelikli eğitim 
desteği sunan TEGV’in, tüm etkinlik nokta
larında yaz dönemi etkinlikleri 24.06.2024 
tarihi itibariyle başladı. Çocuklar, bir
birinden eğlenceli ve öğretici etkinliklere 
ücretsiz olarak katılabilecekler. TEGV, bu 
yaz tatilini dolu dolu geçirmek ve yeni 
arkadaşlarla tanışmak isteyen tüm çocuk
ları etkinlik noktalarına davet ediyor. 
Etkinliklerle ilgili daha fazla bilgi edinmek 
için TEGV’in web sitesi tegv.org ziyaret 
edilebilir. 

 
Etkinlikler yedi alandan oluşuyor 
Kısa süreli yaz etkinlikleri, sanat, spor, 

beslenme, müzik, bilim, felsefe, kodlama 
gibi alanlarda, kazanımları ve hedefleri be
lirlenmiş, çocuklarda farklı beceriler ve tu
tumlar kazandırmak üzere kurgulanan yaz 
dönemine uygun olarak geliştirilecek 
etkinliklerden oluşuyor. 72 farklı içerikten 
oluşan yaz programı, plastik sanat, spor, 
beslenme, müzik, bilim, felsefe ve kodlama 
olmak üzere yedi alandan oluşuyor.  

 
Sanattan kodlamaya onlarca etkinlik 
Plastik sanat etkinliklerinde çocuklar 

farklı teknik ve uygulamalarla yaratıcılık
larını geliştirerek sanatsal ürünler ortaya 
çıkarıyor. Takım çalışmasının, hareketin ve 
koordinasyonun bulunduğu spor etkinlik
leri ise çocukların içlerindeki enerjiyi 
doğru kullanacakları ve eğlenecekleri 
etkinliklerden oluşuyor. Çocuklar 
beslenme etkinliklerinde besinleri tanıyıp 
sağlıklı beslenme alışkanlıklarını 
öğrenirken, müzik etkinliğinde 
çevrelerindeki seslere kulak kabartıp, 
bazen bir rüzgâr, bazen bir arı ya da dal
gaların sesi olacakları, içerindeki ritmi 
keşfedecekleri etkinliklere katılıyorlar. 
Çocukların sorgulayarak ve deneyerek 
çevrelerindeki bilimin farkına varmalarını 
sağlayacak etkinliklerden oluşan bilim 
etkinliğinin yanı sıra onların karşılaştığı 
olaylar üzerinde, düşünmelerini sağlaya
cak, yeni sorgulama yöntemleri 
geliştirmelerine olanak tanıyacak felsefe 
etkinlikleri de yaz döneminde yer alanlar 
arasında. Yaratıcı, analitik ve eleştirel 
düşünme becerisini geliştirmeyi 
amaçlayan kodlama programı ise çocuk
ların temel bilişim teknolojilerini tanı
malarını, buradan yola çıkarak teknolojiyi 
doğru kullanmalarını ve problem çözme 
becerilerine katkıda bulunmayı hedefliyor. 

 
Çocukların yaşam becerilerinin 

gelişmesine katkı sağlanıyor 
 
TEGV Yaz Etkinliklerinde kendilerini 

tanıma ve yeteneklerini keşfetme fırsatı 
yakalayan çocuklarımızın zamanı etkin 
kullanma, grup çalışması, eleştirel ve 
yaratıcı düşünme gibi yaşam becerilerinin 
gelişmesine katkı sağlanıyor. Etkinlik
lerdeki çeşitli temalar aracılığıyla farklı 
kültürleri tanımaları, çevre bilinci kazan
maları, haklarını öğrenmeleri ve okuma 
alışkanlıklarını geliştirmeleri de hede
fleniyor.  

 
Yaz etkinlikleri geniş bir coğrafyada 

düzenleniyor 
Ülkemizin eğitim alanında faaliyet 

gösteren en yaygın sivil toplum kuruluşu 
olan TEGV, yaz etkinliklerini yurt genelin
deki 6 Eğitim Parkı, 43 Öğrenim Birimi ve 
mobil öğrenim birimi olan 26 
Ateşböceğinde olmak üzere toplamda 75 
noktasında gerçekleştiriyor. 26.07.2024 
tarihine kadar devam edecek etkinliklere 8 
bin çocuğun katılması bekleniyor.

Bahçelievler’de sabaha karşı çöken bina ihbarının ardından İBB; İtfaiye, Zabıta, İSKİ 
ve İGDAŞ başta olmak üzere 8 birim ve 51 personelle olay yerinde çalışmada bulundu. 
35 personelle görev yapan İstanbul İtfaiyesi, 2 K9 köpekli ve elektronik dinleme cihazı 
destekli arama faaliyeti gerçekleştirdi. 5 katlı binanın 3 katında yaşanan çökmede can 
kaybı ve yaralanan olmadı. İBB ekipleri, binanın 1980 yılında yapıldığını tespit etti. 44 

yıllık yapının bodrum, zemin ve normal kat olarak inşa edildiği yapı kayıt belgesi bulun-
duğu ancak üstteki 2 ve bir çekme katın sonradan ilave olduğu saptandı. 
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TFF 2. lig Kırmızı Grup'ta mücadeleedecek Giresunspor'un internet sitesindenyapılan açıklamada, önceki dönem futbol-culardan Brandley Kuwas'ın, ücretlerininödenmemesi nedeniyle haklı olarak sözleş-mesini feshettiği belirtildi. Kuwas'ın yanısıra sözleşme ihlalleri içeren FIFA'da 3 davadosyanın daha bulunması nedeniyle kulübesportif ceza olarak 2 transfer ve tescil döne-mi transfer yasağı verildiği vurgulananaçıklamada, şunlar kaydedildi: "Söz konusukarar 1 Mart 2024 tarihinde verilmiş olup,takip eden 2024-2025 futbol sezonu 1.Transfer ve Tescil Dönemi ile 2. Transfer veTescil Dönemi'nde infaz edilecektir. Kulü-bümüz yukarıda belirtmiş olduğumuz 2 dö-nem transfer yapamayacaktır." (AA)

FenerBahçe SerkanAcar Resort & Sports To-puk Yaylası Tesisleri'ndeyapılan günün ilk an-trenmanın ardındanFB TV'ye açıklamalar-da bulunan Fred,hem takımın yeniteknik direktörü JoseMourinho yönetimindeki kampı değer-lendirdi hem de kendisi ve sarı-lacivertliekiple ilgili soruları yanıtladı.Portekizli teknik adam Jose Mourin-ho yönetimindeki kampı değerlendiren31 yaşındaki futbolcu, "Çalışmalarabaşladık, iyi bir başlangıç yaptık. Herzaman sezon öncesi zordur. Tatildendönersiniz kolay olmaz ama bizler se-zona hazır olabilmek için elimizden ge-lenin en iyisini yapıyoruz." dedi. Mou-rinho ile Manchester United'da da çalış-tığını hatırlatan Fred, şunları kaydetti:

"Kendisi (Mourinho) ile ManchesterUnited'da çalıştım. Beni oraya kendisialdırmıştı. Herkes onun ne kadar iyi birteknik direktör olduğunu bilir. Çok bü-yük bir isim. Her zaman kazanmayı is-teyen mantaliteye sahip. Onunla çalışı-yor olmaktan dolayı çok mutluyuz.Önümüzde uzun bir sezon var ve herkulvarda şampiyon olmak istiyoruz. Herşeyi kazanmak istiyoruz. ŞampiyonlarLigi'nde olmak istiyoruz, lig de şampi-yon olmak istiyoruz. Mourinho da bumantaliteye sahip birisi."Geçen sezon yaşadığı sakatlıklara de-ğinen Brezilyalı orta saha oyuncusu,"Geçen sezon benim için zor geçti çünküilk defa bu kadar çok sakatlık yaşadım.Bu kadar sakatlık yaşamasaydım belkifarklı olabilirdi ama yapacak bir şey yok.Yeni sezon için daha güçlü bir şekildedöndüm çünkü tatil süresince de çalış-tım." ifadelerini kullandı. (AA)

BeşikTaş'ın yeni transferi Rafa Silva,kulübün YouTube kanalında yayımlananröportajında siyah-beyazlı takıma gelmekararının pek de zor olmadığını belirterek,"Teklifi yaptıklarında burayı zaten tecrübeetmiştim. Beşiktaş'a karşı oynadım. Atmos-fer, taraftar bambaşkaydı. Resmen futboliçin deli oluyorlar, futbolu çok iyi biliyorlar.İmzayı atmamın asıl sebeplerinden biriside buydu." diye konuştu. Tüpraş Stadı'ndaoynayacağı için çok heyecanlı olduğunu vesabırsızlandığını dile getiren Portekizli fut-bolcu, hedefleri konusunda şunları ifadeetti: "Beşiktaş'la ilgili hedeflerimi söylemekkolay çünkü şampiyonluklar kazanmak içinburadayım. Takımımızın hak ettiği değereulaşmasına yardımcı olmak istiyorum. İştebu yüzden burada ve Beşiktaş'ta olmak is-tedim. Kendi adıma her zaman söz verdi-ğim şey ise sıkı çalışmak ve oynadığımızher maçta sahada her şeyimi vermek.”
27 numarayı giyecekÖrnek aldığı Portekizli futbolcunun LuisFigo olduğunu paylaşan 31 yaşındaki Silva,hangi pozisyonda oynamayı ve hangi formanumarasını tercih ettiği sorusuna, "Normal-de forvet arkasında oynuyorum. O pozis-yonda oynamayı seviyorum ama kariyerim-de kanatlarda da birçok maça çıktım. Buyüzden her pozisyonda rahatlıkla oynayabi-liyorum. Benim forma numaram, aslında ai-lem ve sahip olduğum her şeyle ilgili. Ailemitemsil ediyor. 27 daha önce kullandığım vetekrar kullanmak istediğim numara çünkübu kardeşimin doğum günü. Bu nedenle 27numarayı tercih ediyorum." dedi. (AA)

iTalyan teknik adam Vincenzo Mon-tella yönetimindeki ay-yıldızlı ekip, Gür-cistan'ı 3-1 ve Çekya'yı da 2-1 yenerek 6puanla, aynı puana sahip Portekiz'in ar-dından grubu ikinci sırada tamamlaya-rak, son 16 turuna yükseldi. Ay-yıldızlıekip, EURO 2000'de Mustafa Denizli ön-derliğinde 4 puan; EURO 2008'de de Fa-tih Terim ile 6 puan toplayarak grup aşa-masını geçmişti. Türkiye, 2000 yılındaHollanda ve Belçika'nın ortaklaşa düzen-lediği finallerde gruptan çıkıp çeyrek fi-nalde Portekiz'e yenilerek, organizasyo-na veda etti. Ay-yıldızlı ekip, EURO2008'de ise büyük bir başarıya imza ata-rak, yarı finale kadar yükseldi. Yarı final-de Almanya'ya 3-2 yenilen Türkiye, Avru-pa şampiyonaları tarihindeki en iyi dere-cesine imza attı.
Türkiye'nin Tüm golleri
farklı oyunculardanTurnuvada attığı 5 golle en golcü ta-kımlar sıralamasında üçüncü basamaktayer alan Türkiye'nin tüm golleri farklı

oyunculardan geldi. Grup aşamasında ay-yıldızlı ekibin gollerini Mert Müldür, ArdaGüler, Kerem Aktürkoğlu, Hakan Çalha-noğlu ve Cenk Tosun attı. Yalnızca Porte-kiz maçında gol atamayan Türkiye, grup-
ta oynadığı 3 maçta da kalesinde gol gör-dü. Beş gol atan milli takım, üç maçta top-lam beş de gol yedi.A Milli Takım, EURO 2024'te oynadığı3 maçta toplam 16 sarı kart gördü ve

grup aşamasında en fazla kart gören ta-kım oldu. Türkiye'nin ardından grup aşa-masında en fazla sarı kart gören takımlarsıralamasında 13 kartla Çekya ve 10'arsarı kartla Avusturya ile Macaristan üstsıralarda yer aldı. Abdülkerim Bardakcı,Hakan Çalhanoğlu ve Samet Akaydın2'şer sarı kart gördü ve cezalı durumadüştü. Abdülkerim, cezasını Çekya ma-çında çekti, Hakan ve Samet ise Avustur-ya maçında forma giyemeyecek.Grup aşamasında yalnızca 3 kırmızıkart çıktı, bunların ikisini Çek, birini iseİskoç oyuncular gördü.
26 fuTbolcunun 
21'i forma giydiTeknik direktör Vincenzo Montella,grup aşamasında 26 kişilik aday kadro-sundaki 21 oyuncuya forma şansı verdi.İrfan Can Kahveci, Uğurcan Çakır, Ah-metcan Kaplan, Semih Kılıçsoy ve BertuğYıldırım şampiyonada henüz süre bula-mayan isimler oldu. Ay-yıldızlılar, 25,8yaş ortalamasıyla EURO 2024'te son 16

turuna kalan en genç takım oldu. A MilliFutbol Takımı'nda 20 yaş altında 3 oyun-cu bulunuyor. 18 yaşındaki Semih Kılıç-soy, 19 yaşındaki Arda Güler ve KenanYıldız milli takımın genç oyuncuları ola-rak dikkati çekiyor. Türkiye'nin ardındanson 16 turunun en genç ekipleri sırala-masında İngiltere (26,1), Hollanda (26,4),İtalya (26,5) ve Avusturya (26,7) geliyor.       
avusTurya devleri geçTiA Milli Futbol Takımının, son 16 tu-rundaki rakibi Avusturya, güçlü rakipleri-ni geçerek lider olarak gruptan çıkmayıbaşardı. Son Dünya Kupası finalisti Fran-sa'nın yanı sıra Avrupa'nın önemli futbolülkeleri Hollanda ve Polonya ile mücade-le eden Avusturya, 2 galibiyetle 6 puanlazirvede yer aldı. İlk maçında Fransa'ya 1-0 kaybeden Ralf Rangnick'in ekibi, ikincimaçında Polonya'yı 3-1 ve son maçındada Hollanda'yı 3-2 mağlup etti.Türkiye ile Avusturya, 2 Temmuz Salıgünü Leipzig'de çeyrek finale çıkmak içinkarşı karşıya gelecek. (AA)

Türkiye'yi Avrupa Şampiyonası'nda 
gruptan çıkaran ilk yabancı MontellaA Milli Futbol Takımı, 6. kez mücadele ettiği Avrupa Futbol Şampiyonası’nda ilk kez yabancı bir teknik direk-tör yönetiminde gruptan çıkmayı başardı. Ay-yıldızlılar son 16 turunda salı günü Avustrya ile karşılaşacak

2024 Avrupa Futbol Şampiyonası(EURO 2024) son 16 turunda ev sahibi Al-manya ile Danimarka bugün karşı karşıyagelecek. BVB Dortmund Stadı'nda oynana-cak ve TSİ 22.00'de başlayacak müsabaka-yı İngiliz hakem Michael Oliver yönetecek.Oliver'ın yardımcılıklarını aynı ülkedenStuart Burt ve Dan Cook yapacak.Kazanan taraf çeyrek final biletini ala-cak ve İspanya-Gürcistan maçının galibiy-le eşleşecek. İsviçre, Macaristan ve İskoç-ya'nın bulunduğu A Grubu'nu 2 galibiyetve 1 beraberlikle 7 puan toplayarak liderbitiren Almanya, bu süreçte 8 gol atarkenkalesinde 2 gol gördü. Danimarka ise İngil-tere, Slovenya ve Sırbistan'ın yer aldığı CGrubu'nu ikinci sırada tamamlayarak Al-manya'nın rakibi oldu. Danimarka bu sü-reçte 3 maçını da beraberlikle tamamlar-ken, 2'şer gol attı ve yedi.
29. kez rakip olacaklarAlmanya ile Danimarka, oynayacaklarımüsabakayla 29. kez rakip olacak. İki ülkearasında daha önce oynanan 28 maçta Al-manya'nın üstünlüğü var. Almanya bu sü-reçte 15 galibiyet alırken, 8 kez sahadanboynu bükük ayrıldı. 5 mücadele ise bera-berlikle sonuçlandı. Almanya'nın 55 golü-ne Danimarka 38 golle yanıt verdi. (AA)

Almanya ile
Danimarka 

karşılaşacak

eUro 2024’Te son 16

Çeyrek final
için İtalya'nın 
rakibi İsviçre

2024 Avrupa Futbol Şampiyonası(EURO 2024) son 16 turunda bugün İsviç-re ile İtalya karşılaşacak. Almanya'nın baş-kenti Berlin'deki Olimpiyat Stadı'nda oyna-nacak müsabaka, TSİ 19.00'da başlayacak.Karşılaşmayı Polonyalı hakem SzymonMarciniak yönetecek. Marciniak'ın yardım-cılıklarını aynı ülkeden Tomasz Listkiewiczve Adam Kupsik yapacak. Maçın dördüncühakemi ise Arjantinli Facundo Tello olacak.Kazanan taraf, EURO 2024'teki ilk çeyrekfinal biletini alacak ve İngiltere-Slovakyamaçının galibiyle eşleşecek. İsviçre ile İtal-ya, tarihlerinde 62. kez karşı karşıya gele-cek. Geride kalan 61 maçta İtalya 29, İsviç-re 8 kez kazandı; aralarındaki 24 müsaba-ka ise beraberlikle bitti. Bu maçlarda "GökMavililer" 111, İsviçre ise 68 gol attı. İtalya,İsviçre'ye karşı 31 yıldır kaybetmedi. İki ta-kım arasındaki son 6 maçın 5'i beraberlik-le sona erdi. İsviçre, son galibiyetini1993'te oynanan 1994 FIFA Dünya Kupasıelemelerinde 1-0'lık skorla aldı.İsviçre ve İtalya'da birer oyuncu, son 16turu maçında sarı kart cezası nedeniyle gö-rev yapamayacak. İtalya'da Riccardo Cala-fiori ve İsviçre'de Silvan Widmer, gruplardaikişer sarı kart gördükleri için bu maçta ta-kımdaki yerini alamayacak. (AA)

Fenerbahçe’nin Brezilyalı orta saha oyuncusu Fred, takı-mın yeni teknik direktörü Jose Mourinho ile çalışmaktanmemnun olduklarını söyleyerek, “Her zaman kazan-mayı isteyen mantaliteye sahip” ifadesini kullandı

Fenerbahçe'de Fred'den 
Jose Mourinho'ya övgü

Trendyol 1. lig ekiplerindenKocaelispor, Körfez Brunga Tesisle-ri'nde sezonun ilk antrenmanını ger-çekleştirdi. Kulüp tesislerinde birincietap kampına giren yeşil-siyahlılar,teknik direktör Ertuğrul Sağlam yö-netiminde yeni sezonun ilk idmanınaçıktı. Isınma ve esneme hareketleriylebaşlayan antrenman, top kapma, pasve pres çalışmalarıyla devam etti.Antrenman öncesi basın mensup-larının sorularını yanıtlayan Sağlam,yeni sezonun tüm camiaya hayırlı ol-masını temenni etti. Sağlam, amaçla-rının sezon sonunda Süper Lig'e çıka-rak 15 yıllık hasrete son vermek oldu-ğunu belirterek, "Bu doğrultuda çalış-malarımız lig bittiği andan itibarenbaşlamıştı. Yeni yönetimle koordineliçalışıp, özellikle transfer çalışmaların-da belli bir noktaya geldik. Bundansonraki süreç yoğun şekilde devamediyor. Bizi Süper Lig'e taşıyacak kad-ronun planlamasını doğru şekilde ya-pıp, daha sonraki süreci istediğimizşekilde geçirip, Kocaelispor'un yıllar-dır devam eden hasretine cevap ver-me zorunluluğumuz var." diye konuş-tu. Geçen sezon çok fazla yaklaştıkları

Süper Lig'i kendi hatalarıyla rakipleri-ne hediye ettiklerini kaydeden Sağ-lam, "İstemediğimiz zamansız ve ge-reksiz ayrılıktan sonra sezon sonundatekrar görev almaya başladık. Bunuözellikle istedim. Kocaelispor'la ala-kalı benim çok büyük hayallerim var,yarım kalan hikayeyi tamamlamakiçin bu görevi kabul ettim. Camiamızave taraftarımıza Süper Lig borcumuzvar." ifadelerini kullandı. Sağlam,transfer çalışmalarıyla ilgili şu bilgile-

ri verdi: "Bugün, yarın bitecek 2 sto-per transferimiz olacak, 2 forvet, birsağ kenar ve bir ofansif orta saha ala-rak transferi tamamlamayı düşünüyo-ruz. Defans oyuncularından birisi ya-bancı olacak büyük ihtimalle. Tarafta-rımız emin olsun, bundan önce yaptı-ğımız transferlerle ne kadar kalitelitakım kurduğumuzun sinyalleriniverdik zaten. Bundan sonraki trans-ferler de bu kalitede, hatta daha üze-rinde oyuncular olacak." (AA)

Kocaelispor yeni sezon 
hazırlıklarına başladıTeknik direktör Ertuğrul Sağlam, “Kocaelispor’la alakalı benim çok büyük hayallerim var, yarım kalan hikayeyi tamamlamak için bu görevi kabul ettim” açıklamasını yaptı

Rafa Silva
şampiyonluklar 
yaşamak istiyor

Giresunspor'a 
2 dönem transfer

yasağı verildi
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Tükürükle prostat tespitinden "Sauron" 
adı verilen yeni balık türüne kadar  

hazirandaki bilimsel gelişmeler 
Bilim ve teknoloji dünyasında ortaya 

çıkan her keşif ve yapılan her deneyle in
sanoğlu, evrenin karmaşık işleyişini anla
maya daha da yaklaşıyor. 

 
Bu kapsamda AA muhabiri, haziranda 

öne çıkan bilimsel gelişmeleri ve keşifleri 
derledi. 

 
Londra'daki Kanser Araştırmaları En

stitüsünün (ICR) ve "The Royal Marsden 
NHS Foundation Trust"tan araştırmacılar, 
prostat kanseriyle bağlantılı DNA'daki 
genetik farklılıkları saptayan test 
geliştirdi. 

 
Araştırmacılar, yeni geliştirilen tükürük 

testinin, hızlı büyüyen ve yayılma ihtimali 
bulunan kanseri, var olan kan testlerine 
kıyasla daha yüksek oranda belirlediğini 
saptadı. 

 
Araştırmanın "Barkod 1" adı verilen ilk 

deneyinde, 5569 yaş aralığındaki 6 bin 
142 erkeğin tükürüğü incelendi. 

 
Prostat kanserine bağlı 130 genetik 

farklılık üzerinden değerlendirilen 
tükürük testlerinde, yalnızca kan test
leriyle belirlenemeyecek hızlı büyüyen ve 
yayılma ihtimali bulunan kanser hücreleri 
daha kolay tespit edildi. 

 
Araştırma sonucunda, tükürük test

lerinin, Manyetik Rezonans Görüntüleme 
(MRI) taramalarından ve standart kan 
testlerinden daha güvenilir sonuçlar 
sağladığı saptandı. 

 
Yeni kan testi, meme kanserinin 

nüks etmesini erken saptayabiliyor 
ICR'den araştırmacılar, farklı tiplerde 

meme kanserine yakalanan 78 kişiden 
hastalığın teşhisi, ameliyat ve kemoterapi 
aşamaları sonrasında topladıkları nu
muneleri "ultra hassas" veri oluştur
duğunu söyledikleri "sıvı biyopsi" 
yöntemiyle alınan kan testiyle inceledi. 

 
Araştırmacılar, yeni test uygulamasında 

hastalardan 1 yıl boyunca her 3 ayda ve 
sonraki 5 yıl boyunca da her 6 ayda bir 
kan alarak deneklerin takibini yaptı. 

 
Araştırmada, testin, hastalığın belirti

leri yeniden ortaya çıkmadan ya da tara
malarda fark edilmeden yaklaşık 15 ay 
öncesine kadar tespit edilebileceği 
görüldü. 

 
Testin, hastaların kanına kanser 

hücrelerince salınan ve DNA yapısında 
1800 civarında mutasyona yol açan 
değişiklikleri algıladığı belirtilen araştır

mada, bu kan testi aracılığıyla 11 kadında 
meme kanserinin nüks edeceğinin önce
den tespit edildiği açıklandı. 

 
İngiltere'de yapılan ilk yapay kornea 

nakli 91 yaşındaki hastaya görme 
yetisini kazandırdı 

İngiltere'nin güneydoğusundaki Surrey 
bölgesinde yaşayan Cecil Farley, 15 yıl 
boyunca sağ gözünde sorun yaşadı ve bir 
süre sonra da bu gözündeki görme 
yetisini kaybetti. 

 
Farley'e görme yetisini geri kazandır

mak için insan korneasıyla yapılan bir 
önceki ameliyat başarısız oldu ve doktor
lar bir sonraki ameliyatın da başarısız ola
bileceği uyarısında bulundu. 

 
Farley'in gözüne şubatta yapay kornea 

implantı yerleştirildi. 
 
Bu uygulamayla görme yetisini geri 

kazanan 91 yaşındaki Farley, İngiltere'de 
yapay kornea nakli yapılan ilk kişi oldu. 

 
Kanserli dokuları aydınlatan flore

san boyalar sayesinde hastalığın 
tekrar etme riski azaltılabilir 

Oxford Üniversitesinden bilim insanları 
tarafından yürütülen çalışmada, prostat 
kanseri olan 23 erkeğe, prostatlarını 
almak üzere ameliyata girmeden önce 
işaretleyici floresan boya enjekte edildi. 
Floresan boya, kanser hücrelerini ve bun
ların pelvis ve lenf düğümleri gibi diğer 
dokulara yayıldığı yerleri vurguladı. 

 
Floresan boya, çıplak gözle görüle

meyen küçük kanserli dokuları aydın
latarak cerrahların, sağlıklı dokuyu 
koruyarak her bir kanser hücresini çıkar
masını sağlıyor. Bu ise ameliyat sonrası 
olası yan etkilerin daha az yaşanması an
lamına gelebilir. 

Çalışmada yer alan Oxford Üniver
sitesinden Prof. Dr. Freddie Hamdy, yap
tığı açıklamada, cerraha, kanser 
hücrelerinin nerede olduğunu ve yayılıp 
yayılmadığını görmesi için ikinci bir çift 
göz verdiklerine işaret ederek, bu 
teknikle tümörden yayılan ve daha sonra 
tekrardan geri gelme ihtimali olan 
hücreler de dahil olmak üzere tüm 
kanseri ortadan kaldırabileceklerini be
lirtti. 

Hamdy, ilk defa ameliyat sırasında pro
stat kanserinin bu kadar ince ayrıntılarını 
gerçek zamanlı olarak görmeyi başardık
larını dile getirerek, "inkontinans ve erek
til disfonksiyon" gibi yaşamı etkileyen 
gereksiz yan etkileri azaltmak için prostat 
çevresindeki sağlıklı yapıları mümkün 
olduğunca koruyabildiklerini vurguladı. 

 
Çin'in, Ay'ın karanlık yüzünden kaya 

ve toprak örneklerini toplayan keşif 
aracı döndü 

Çin'in Ay'ın karanlık yüzüne gönderdiği 
"Çang'ı 6" keşif aracı, topladığı kaya ve 
toprak örnekleriyle Dünya'ya döndü. 

 
Çang'ı 6, bugüne dek Ay'ın karanlık 

yüzeyinden kaya ve toprak örneği 
toplayan ilk keşif görevi olurken Çin de 
bunu yapan ilk ülke oldu. 

 
Kanserin tespiti için yapay zeka 

temelli bilgisayar programı geliştirildi 
İskoçya'nın Glasgow Üniversitesinden 

yapay zeka uzmanları ve kanser hakkında 
çalışmalar yapan bilim insanlarından 
oluşan bir ekip, kanser hastalıklarının 
teşhisinin kolaylaşması için yapay zeka 
teknolojisinden yararlandı. 

 
Araştırmacılar, geliştirdikleri "Histo

morfolojik Fenotip Öğrenme" (HPL) adlı 
bilgisayar programıyla patologların 
kanser teşhisi koymasının kolaylaşıp hı
zlanabileceğini açıkladı. 

 
ABD Kanser Enstitüsünün Kanser 

Genom Atlası veri tabanındaki 452 has
tanın akciğer doku örneklerinin binlerce 
yüksek çözünürlüklü görüntüyü toplayan 
araştırmacılar, görüntüleri analiz etmek 
ve görüntülerdeki örüntüleri tespit etmek 
için kendi kendini eğiten bir algoritma 
geliştirdi. 

 
Araştırmacılar, görüntüleri binlerce 

küçük kareye ayıran algoritmanın, doku 
örneklerindeki hücrelerin görsel özellik
lerini tanıma ve sınıflandırma sürecinde 
kendini eğiterek yüzde 99 doğruluk 
oranıyla ayrım yapabildiğini saptadı. 

 
Doktorlar, kanserin tekrarlama 

olasılığını ve zamanlamasını yüzde 64 
doğru tahmin ederken, HPL'de bu oranın 

yüzde 72 olduğu gözlemlendi. 
 
Keşfedilen balık türüne "Sauron"un 

adı verildi 
"Neotropical Ichthyology" dergisinde 

yayımlanan makalede bir grup ulus
lararası araştırmacının Amazon 
Nehri'nde piranalarla yakın akraba yeni 
pacu türünü keşfettiği bildirildi. 

 
Keşfedilen yeni türün üzerinde dikey 

siyah bir çizgi ile turuncu renklerin hakim 
olduğu belirtilen makalede, bu renklerin 
J.R.R. Tolkien'in Yüzüklerin Efendisi 
serisinde büyük ve ateşli gözü simgeleyen 
"Sauron" karakteriyle benzerlik göster
diği ifade edildi. 

 
Makalede, yeni keşfedilen türe "Mylo

plus Sauron" isminin verildiği duyuruldu. 
 
Hastalanan şempanzelerin iy

ileşmek için antibiyotik özellikli bitk
iler yediği belirlendi 

Oxford Üniversitesinden araştırmacılar, 
8 ay boyunca Uganda'daki Budongo Or
manı'nda yaşayan iki şempanze grubunu 
ve tükettikleri 13 bitki türünü araştırdı. 

 
Neubrandenburg Uygulamalı Bilimler 

Üniversitesi araştırmacıları tarafından in
celenen bitkilerin iltihap sökücü ve an
tibiyotik özelliklerinin bulunduğu 
gözlendi. 

Hastalık belirtisi gösteren şem
panzelerin, iyileşmek için yaprak yeme ve 
kabuk çiğneme gibi davranışlar 
sergiledikleri ortaya çıktı. 

 
Şempanzelerin parazitlerden kurtul

mak amacıyla da yaprak yedikleri, 
çalıların kabuklarındaki yumuşak 
dokuyu, benzer rahatsızlıklarını iy
ileştirmek için çiğnedikleri tespit edildi.
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ASELSAN'ın oyun 
değiştiren teknolojileri 
NATO tatbikatında 

ASELSAN, NATO bünyesinde gerçekleştirilen 
CWIX 2024 Tatbikatına oyun değiştirici 
teknolojiye sahip komuta kontrol sistemleriyle 
katıldı. 

Şirketten yapılan açıklamaya göre, NATO 
CWIX 2024 Tatbikatı, 321 Haziran tarihlerinde 
Polonya’nın Bydgoszcz şehrinde gerçekleştir
ildi. Tatbikatta NATO'nun komuta kontrol 
yetenekleri başarıyla test edildi. ASELSAN da 
NATO üyesi ülkelerin sistemlerini sergilediği 
tatbikatta komuta kontrol sistemleriyle yer aldı. 

 
ASELSAN sistemleri göz doldurdu 
ASELSAN, 27 NATO üyesi ve iki ortak ülkenin 

katıldığı geniş kapsamlı tatbikata HERİKKS 
hava savunma erken ikaz ve komuta kontrol 
sistemi, RADNETII radar ağı yönetim sistemi 
(HAKİMRAD) ve KOCATEPE muharebe sahası 
yönetim sistemi ile katıldı. Faaliyet kapsamında 
mevcut, yakın vadeli ve gelecekteki yetenek
lerini test eden ASELSAN, milli sistemleriyle 
deneysel yetkinlikleri de keşfetme fırsatı 
yakaladı. 

 
ASELSAN’ın özgün sistem çözümlerinin, 

NATO üyesi ülkelere ait sistemlerle kontrollü 
bir ortamda gerçekleştirilen denemeleri, CWIX 
2024’te tam not aldı. Tatbikatta olgunlukları 
değişen 480'den fazla yetenek test edildi. Üç 
haftalık uygulama boyunca, 18 işlevsel odak 
alanındaki CWIX katılımcıları, sonuçları gele
cekteki alıştırmalara ve yetenek geliştirme ça
balarına katkıda bulunacak 26 binden fazla test 
vakası gerçekleştirdi. 

 
Oyun değiştirici üç teknoloji 
Açıklamada yer verilen bilgilere göre, ASEL

SAN tarafından geliştirilen HERİKKS, taktik sa
hadaki hava savunma unsurları arasında bir 
bilgisayar ağı kurarak, hava savunma faaliyet
lerini yöneten bir komuta kontrol sistemi 
olarak dikkati çekiyor. 

Sistem, hava savunma radarlarından alınan 
bilgileri birleştirerek gerçek zamanlı hava 
resmi oluşturabiliyor. HERİKKS, tehdit değer
lendirme ve silah tahsis algoritması ile en 
uygun hedefsilah tahsislerinin yapılmasını 
sağlıyor ve 2001 yılından bu yana aktif olarak 
kullanılıyor. 

KOCATEPE muharebe sahası yönetim sistemi 
de kolordu seviyesinden tek er seviyesine 
kadar komuta yeri ve bağlı muharip unsurların, 
muhabere, araç, askeri bilgisayar ve komuta 
kontrol sistemleri ile donatılarak sayısal ente
grasyonunu sağlıyor. Yine ASELSAN’ın 
geliştirdiği RADNETII radar ağı yönetim sis
temi de (HAKİMRAD) yeni nesil bir radar 
yönetim sistemi olarak öne çıkıyor. 

NASA, sosyal medya platformu X'ten yap
tığı açıklamada, ISS'nin yörüngeden uzak
laştırılması için SpaceX ile çalışmayı 
seçtiğini duyurdu. ISS'nin görev süresinin 
2030'da sona ermesinin ardından yörünge 
dışına çıkarılmasını sağlayacak uzay 
aracının tasarlanması için NASA ile SpaceX 
arasında 843 milyon dolarlık (yaklaşık 28 
milyar lira) anlaşma imzalandığı bildirildi. 

 
NASA, tasarlanacak araç ile uzay istasy

onunun dünyada nüfusun yoğun olduğu 
bölgelere risk oluşturmayacak şekilde 
okyanusa düşürülmesine karar verdi. 

 
ISS'nin büyük bir kısmı yörüngede 

onarılabilir olsa da bazı parçalarının 
aşınma ve yıpranma nedeniyle kısıtlı kul
lanım ömrü olduğunu aktaran NASA, tasar
lanacak bu araç ile yaklaşık 110 metre 
genişliğindeki uzay çöpünün yörüngede 
dolaşmasını engellemiş olacak. 

 
Uluslararası Uzay İstasyonu 
Uzay istasyonunun inşası, 1984'te önce 

dönemin ABD Başkanı Ronald Reagan 
tarafından, sonrasında da bütçesiyle bir
likte ABD Kongresi tarafından onaylandı. 
1984 ile 1993 arasında tasarlanan istasy
onun farklı unsurları ABD, Kanada, Japonya 
ve Avrupa ülkeleri tarafından 1980'li yıl

ların sonlarına doğru inşa edilmeye baş
landı. 

 
Lego seti gibi her parçası ayrı inşa edilen 

ISS, karmaşık robotik sistemler ve uzay 
giysili insanlarca uzayda bir araya getirildi. 

 
1993'te tekrar tasarlanan istasyona 

Rusya da davet edildi. 15 ülkeden 5 uzay 
ajansının uluslararası ortaklığında çalış
malarına devam edilen uzay istasyonunun 
ilk kısımları 1998'de kurulmaya başlandı. 
Bu dönemde tekrar kullanılabilen uzay 
araçları da ABD tarafından geliştirildi. İsta
syonun ana inşası temelde 19982011 yıl
larında tamamlandı. 

 
Avrupa, ABD, Rusya, Kanada ve 

Japonya'nın "müşterek programı" olarak 
görülen UUİ, NASA'nın yanı sıra Rusya Fed
eral Uzay Ajansı (Roscosmos), Avrupa Uzay 
Ajansı (ESA), Japonya Uzay Araştırma 
Ajansı (JAXA) ve Kanada Uzay Ajansının 
(CSA) katkılarıyla oluşturuldu. 

Uluslararası Uzay İstasyonu Programı, 
uluslararası uçuş ekiplerini, birden fazla 
fırlatma aracını, küresel olarak dağıtılmış 
fırlatma ve uçuş operasyonlarını, eğitim, 
mühendislik ve geliştirme tesislerini, 
iletişim ağlarını ve uluslararası bilimsel 
araştırma topluluklarını bir araya getiriyor.

NASA, Uluslararası Uzay İstasyonu'nun dünyaya  
indirilmesi için SpaceX ile 843 milyon dolara anlaştı 

Amerikan Havacılık ve Uzay Dairesi (NASA), Uluslararası Uzay İstasyonu'nu (ISS) güvenli şekilde dünyaya indirecek 
aracı geliştirmesi için ABD'li uzay mekiği ve roket üreticisi SpaceX ile 843 milyon dolarlık sözleşme imzaladı. 
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